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OPENBARE ZITTING 

BEGROTINGSBESPREKING 

TOESPRAAK VAN EERSTE GEDEPUTEERDE MARC DE BUCK 

Mijnheer de Gouverneur, Mijnheer de Voorzitter, Collega's, 
Naar jaarlijkse traditie komt onze vergadering bijeen om het begrotingsontwerp voor het volgende jaar te 
bespreken. De provincieraadszittingen die aan de begroting 2006 zullen gewijd worden, vormen de 
gelegenheid bij uitstek om het gevoerde beleid te evalueren en om de voorgestelde begroting 2006 te 
toetsen aan het beleidsplan voor de legislatuur 2001-2006. 
Het voorliggende begrotingsontwerp 2006 is meteen ook de laatste begroting van de huidige 
bestuursploeg. Op 8 oktober 2006 hebben we afspraak met de kiezer, die zich op die dag - al dan niet 
met behulp van de stemcomputer - zal kunnen uitspreken over het Oost-Vlaamse beleid van de voorbije 
zes jaar. 
Als eerste gedeputeerde wil ik in mijn inleidende toespraak graag even stilstaan bij het door deze raad en 
de bestendige deputatie gevoerde beleid in de bijna voorbije legislatuur. Het is van belang om regelmatig 
de tijd te nemen om achteruit te kijken, om te toetsen of de gekozen beleidsopties en de ingezette 
middelen ook de beoogde doelstellingen realiseerden. Als voorafname op de conclusies durf ik nu reeds 
stellen dat het beleid tijdens de voorbije legislatuur een belangrijke impact heeft gehad op het 
economische, culturele en sociale leven in onze provincie.  
Onder het motto 'alles kan beter', zal ik niet nalaten om ook de nodige bedenkingen te formuleren bij een 
aantal beleidsopties waarvan ik hoop dat ze het debat waartoe deze begrotingsbespreking aanleiding 
moet geven, van de nodige adrenaline zullen voorzien. 
De provincie heeft de voorbije jaren belangrijke inspanningen geleverd om haar stempel te drukken op de 
Oost-Vlaamse samenleving. Dit gebeurde via investeringen in infrastructuur, via een breed subsidiërings-
beleid en via de inzet van mensen en werkingsmiddelen om bepaalde maatschappelijke doelstellingen te 
realiseren. 

DE INVESTERINGEN 

Het gevoerde investeringsbeleid kan zonder schroom als expansief omschreven worden. Naast de 
uitvoering van tal van projecten die reeds beslist werden tijdens de vorige legislatuur, werd ook tijdens de 
huidige legislatuur doelgericht maar intensief geïnvesteerd in infrastructuur. 
Zonder volledigheid te claimen, wil ik u een korte opsomming van de belangrijkste investeringen trachten 
te geven. 
Wat onmiddellijk opvalt bij het overlopen van deze belangrijke investeringsprojecten is het gespreide 
karakter ervan: met het gevoerde investeringsbeleid is gepoogd om zowel geografisch als sectoraal de 
noodzakelijke spreiding over het volledige Oost-Vlaamse grondgebied te realiseren. Het valt daarbij wel 
op, maar het is logisch vanuit de hoofdstedelijke functie, dat het leeuwenaandeel van de sport-, 
onderwijs-, cultuur- en andere infrastructuur met regionale uitstraling zich op het grondgebeid van de stad 
Gent ontplooit. 

Economie 
Sta me toe om vanuit een mij niet totaal vreemde reflex van chauvinisme met mijn eigen beleidsdomein 
te starten. Vooreerst was er de realisatie van het Huis van de Economie in de Seminariestraat, waar 
zowel de provinciale economische directie, EROV en GOM (en in de toekomst POM & VLAO) een 
centraal aanspreekpunt vormen voor ondernemend Oost-Vlaanderen. Door op dezelfde locatie de Vlerick 
Management School de kans te geven een campus met uitstraling te creëren, wordt de uitstraling van het 
Huis van de Economie verder geaccentueerd. 
Naast de belangrijke realisaties die via Europese budgetten mogelijk werden gemaakt, is er door de 
deputatie duidelijk geopteerd om het provinciale economische beleid naar de verschillende regio’s te 
brengen. Dit loopt inderdaad parallel met de werking van de RESOC's die materieel vanuit de provincie 
door het ERSV gecoördineerd wordt. In deze optiek past de aankoop van streekhuizen, waarvan er reeds 
twee gerealiseerd werden in Aalst (Nationale bank) en Eeklo (Heldenpark).  
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Sport 
De vorige bewindsploeg gaf de aanzet tot belangrijke investeringen in sportinfrastructuur. Deze keuze 
werd tijdens de huidige legislatuur bevestigd en er werd dan ook bijzonder zwaar geïnvesteerd in 
topsportaccommodatie. 
Zwaartepunt van deze investeringen ligt in het sportcentrum Puyenbroeck, waar naast het 50-meter 
binnenbad (een investering van ruim 14 000 000 EUR), twee hightech buitensportterreinen werden 
aangelegd (investering van 1 000 000 EUR). In 2006 staat de uitbouw van de sporthalaccommodatie 
(3 400 000 EUR) op het programma. 
In Gent participeerde het provinciebestuur in de Topsporthal Vlaanderen en werd met het Huis van de 
Sport (5 000 000 EUR) en bijhorende uitleendienst (500 000 EUR) de noodzakelijke infrastructuur ter 
beschikking gesteld van sportfederaties en -clubs.  
De overdekte wielerpiste op de Gentse Blaarmeersen komt tot stand met een substantiële inbreng van de 
provincie. 
Momenteel wordt het Sportcentrum Boerekreek te Sint-Laureins gerealiseerd (een investering van ruim 
3 000 000 EUR). 

Onderwijs 
Het provinciaal onderwijs blijft de belangrijkste uitgavenpost op de provinciale begroting. Ook qua 
investeringen werd gedurende de voorbije legislatuur verder geïnvesteerd om kwalitatief onderwijs in 
aangepaste en veilige locaties te kunnen aanbieden. De renovatie van het PCVO Waas en Durme in Zele 
(een project van ruim 3 000 000 EUR) was het meest in het oog springende project, maar ook in de 
andere scholen werd vaak veel geld geïnvesteerd om aan de terechte veiligheidsvoorschriften te voldoen.  
In het PTI Eeklo, het PTI Zottegem, het PI Burgemeester Van Driessche Hamme en het PCVO 
Scheldeland Wetteren-Dendermonde werd de voorbije jaren in elk meer dan 2 000 000 EUR 
geïnvesteerd. 
De bestendige deputatie heeft de vorming van haar burgers steeds hoog op het beleidsoptielijstje 
geplaatst. Het Oost-Vlaamse provinciaal onderwijs blijft derhalve een belangrijke speler op de 
onderwijsmarkt en ook in 2006 zal verder geïnvesteerd worden om deze rol te blijven waarmaken (onder 
andere de nieuwbouw voor het PCVO Scheldeland te Wetteren). 

Recreatie 
De verdere uitbouw van de recreatiedomeinen Puyenbroeck, het Leen en De Gavers is eveneens een 
constante in het beleid van de voorbije jaren.  

Puyenbroeck werd verder uitgebouwd tot een domein voor elke Oost-Vlaming: de stijgende 
bezoekerscijfers tonen aan dat het domein een bezoekersmagneet blijft die de provinciegrenzen ver 
overstijgt. 
De aantrekkingskracht wordt zeker in de hand gewerkt door de uitbouw van onder meer het 
evenementeneiland waardoor meer en meer grote organisaties de weg naar het domein vinden. Ik 
verwijs hier naar het Belgisch Kampioenschap Cyclocross, de Crosscup veldlopen en een aantal 
muziekevenementen. Ook de verdere uitbouw van de speeltuinen voor elke leeftijd, het levend 
erfgoedpark, het verkeerspark, … dragen bij tot de aantrekkingskracht van Puyenbroeck. 
De investering in het golfterrein (ongeveer 2 000 000 EUR) boort een nieuwe categorie bezoekers aan en 
draagt bij tot de verdere democratisering van de golfsport. 
In 2006 wordt de opening van het 9-holes golfterrein ongetwijfeld de blikvanger van het seizoen. 

Met de omvorming van vzw De Gavers tot autonoom provinciebedrijf De Gavers werd de meest optimale 
beheersvorm voor domein de Gavers gerealiseerd. Het domein in Geraardsbergen onderging de voorbije 
jaren eveneens een metamorfose, met als orgelpunt de opening van het overdekte zwembadcomplex 
(een investering van ruim 8 000 000 EUR). 

Ook Het Leen te Eeklo wordt verder uitgebouwd, met de nadruk op passieve recreatie. De aankoop van 
de Leenbossen en het St-Jansgoed (ruim 1 000 000 EUR) tonen het belang aan dat gehecht wordt om 
ook deze vorm van recreatie en educatie verder te ondersteunen.  
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Milieu 
Met de realisatie van de nieuwe gebouwen voor het Provinciaal Centrum voor Milieuonderzoek kreeg het 
PCM de beschikking over een hypermoderne accommodatie (een investering van meer dan 
8 000 000 EUR). 
Ook in het Provinciaal NatuurEducatief Centrum De Kaaihoeve werd verder geïnvesteerd, en jaarlijks 
worden middelen vrijgemaakt voor de aankoop van natuurgebieden. 

Cultuur 
Met de uitbouw van het Erfgoedcentrum in Ename is een bedrag van circa 8 000 000 EUR gemoeid. 
Verder werd er de voorbije jaren geïnvesteerd in de uitbouw van het Molenmuseum en werd het Anton 
Van Wilderodehuis te Moerbeke aangekocht. Ook de restauratie van de scheepswerven te Baasrode 
vertegenwoordigen een investering van meer dan 1 000 000 EUR. 
In 2006 zal de provincie met uw instemming mee investeren in het STAM, het stedelijk archeologisch 
museum op de Bijlokesite (2 000 000 EUR). Over het gevoerde subsidiebeleid dat mee gefocust is op 
cultuur zal ik het verder nog hebben. 

Als ik het over investeringen in cultuur en monumentenzorg heb, kan ik niet nalaten om het even te 
hebben over het Forum, dat momenteel gemuteerd is of wordt naar een Forum bis, en waar men (de 
stad? de Vlaamse minister?) de provincie blijkbaar al ziet als gulle sponsor. De saga van het vorige 
Forum is genoegzaam bekend, maar het afblazen van de plannen rond het Forum kunnen in geen geval 
een automatische toezegging van de provincie inhouden om mee te investeren in het zogenaamde 
Forum bis. Ieder dossier moet op zijn merites bekeken worden en politiek beslist binnen deze raad.  
Mogelijks verkeert minister Anciaux in de veronderstelling dat de provincie de 12.5 mln EUR die het 
forum zou gekregen hebben, in de schuif liggen heeft en vindt hij het van daaruit vanzelfsprekend dat dit 
best kan geïnvesteerd worden in een Forum bis. Voor de bestendige deputatie is dat evenwel geenszins 
een evidentie. 
Een mogelijke participatie in een hypothetisch Forum bis zal sowieso het voorwerp moeten uitmaken van 
een weldoordacht project, waarbij de provincie niet alleen als geldschieter, maar ook als ontwerper 
duidelijk moet kunnen in meegaan. Alleen onder die voorwaarde kan bekeken worden of en hoeveel 
middelen er eventueel in een dergelijk project kunnen geïnvesteerd worden, de 'als's' en de 'indiens' zijn 
talrijk in deze beschouwing. 
Want laat dit duidelijk zijn: een project van de omvang van het Forum zal een bijzonder grote impact 
hebben op de investeringsruimte van de provincie. Investeren in het Forum bis betekent niet investeren in 
andere projecten die mogelijk een minstens even belangrijke maatschappelijke impact hebben of een 
bredere uitstraling voor ons provinciale beleidsniveau. De herkenbaarheid van de projecten waaraan we 
participeren, is uiterst belangrijk.  

Wegen 
Op de voorbije Staten-Generaal werd de mobiliteitsproblematiek in Oost-Vlaanderen besproken met alle 
betrokken beleidsniveaus. Een consensus over de nood aan bijkomende zware investeringen, onder 
meer om te vermijden dat het succes van de nieuwe containerterminals op Linkeroever een 
verkeersinfarct zouden veroorzaken, was niet moeilijk te vinden. De realisatie van al deze noodzakelijke 
investeringen is een ander paar mouwen. 
De problematiek hiervan overstijgt exponentieel de budgettaire mogelijkheden van de provincie, die in 
deze ook veelal geen zeggenschap heeft. De belangrijkste verkeersassen zijn immers een bevoegdheid 
van de Vlaamse overheid. 
Vanzelfsprekend zal de provincie haar rol als coördinerende kracht achter de realisatie van de vele 
missing links ter harte nemen, zonder haar rol als wegbeheerder van het provinciale wegennet uit het oog 
te verliezen. Hiervoor wordt jaarlijks 3 300 000 EUR uitgetrokken voor investeringen en worden ook de 
nodige middelen voorzien voor het gewone wegenonderhoud. 

Landbouw 
Een belangrijke administratieve vereenvoudiging werd gerealiseerd met de samenvoeging van de 
provinciale proefcentra tot één vzw: 'Proefcentrum voor de Sierteelt' (PCS). Het is maar een van de vele 
verwezenlijkingen die we ook op het domein van de landbouw hebben kunnen doorvoeren. Binnen het 
gemeenschappelijk Europees landbouwbeleid werden belangrijke budgetten vrijgemaakt voor 
plattelandsontwikkeling. Jaarlijks worden er zo'n 30–tal projecten ingediend door gemeentebesturen en 
andere organisaties. 
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Onder het motto 'Buitengoed, Goed Buiten' werd een provinciaal plattelandsbeleidsplan opgesteld, 
waarin tal van intersectorale acties ons moeten toelaten om alles wat in het buitengebied gebeurt, beter 
te coördineren.  

Diversen 
Er werd de voorbije jaren verder geïnvesteerd in een provinciaal archief, in de renovatie van de 
gebouwen Gouvernementstraat 22-24 en in de renovatie van de Bank van de Arbeid. Een verdere 
opsomming zou mij te ver leiden, maar uit het bovenstaande kan u afleiden dat er in de voorbije 
legislatuur alles aan gedaan is om op tal van terreinen een prominente provinciale rol waar te maken. 

DE SCHULD 

De zware investeringsinspanningen van de laatste jaren en de budgettaire onmogelijkheid om deze 
investeringen te financieren met eigen middelen, zorgden onvermijdelijk voor een substantieel hogere 
uitstaande schuld. 
Niet alleen dankzij de lage rentestand, maar ook via een beleid van actief schuldbeheer slaagt de 
provincie er toch in de schulduitgaven (intresten en aflossingen) de voorbije jaren onder controle te 
houden. Naast de lage rentevoeten werd er geopteerd om via variabele renteherzieningstermijnen de 
renterisico's te beperken en werd een deel van de schuld gefinancierd aan een kortlopende rente met 
inperking van de fluctuaties via de zogenaamde step-in-step-out collar. Deze renteconstructies 
combineren een lagere kortetermijnrentevoet met de zekerheid van een vooraf bepaalde maximumrente. 
Momenteel beloopt de gemiddelde rentevoet van de uitstaande schuld 3,74%. De schulduitgaven 
belopen in de begroting 2006 28 000 000 EUR.  
Uit het verslag van het Rekenhof blijkt dat de schuld niet noemenswaardig stijgt ten opzichte van de 
begroting 2005 (met 6 %).  

HET SUBSIDIEBELEID 

Naast rechtstreekse investeringen en eigen beleid vormt het provinciale subsidiëringsbeleid een 
belangrijke hefboom om de doelstellingen uit de beleidsplanning 2001-2006 te realiseren. In de begroting 
2006 is 49 600 000 EUR ingeschreven voor gewone overdrachten, net iets minder dan de 
50 000 000 EUR in begroting 2003. Ter vergelijking: in 1996 werd slechts 18 400 000 EUR begroot voor 
overdrachten. 
Het subsidiebeleid strekt zich uit over de verschillende beleidssectoren; in de toelichting bij het 
begrotingsontwerp 2006 vindt u een exhaustief overzicht van alle overdrachten 2006. 

Ik beperk mij nu tot een globaal overzicht van het Oost-Vlaamse subsidiebeleid: 

- In eerste instantie zijn er de belangrijke subsidies aan paraprovinciale instellingen, die een deel van het 
provinciaal beleid gestalte geven. Ik denk hierbij aan EROV of GOM (straks POM) in de sector 
economie, aan de vzw Toerisme Oost-Vlaanderen, aan de provinciale proefcentra (sector landbouw), 
aan het APB De Gavers, … 

Een deel van de budgetten wordt doorgeschoven naar deze instellingen, die via hun specifieke 
bestuursorganen instaan voor de uitvoering van het provinciaal beleid en aan de democratische 
controle van de provincieraad onderworpen zijn. 

- Daarnaast zijn er de jaarlijkse subsidies aan belangrijke spelers op cultureel of sociaal vlak. Zo kunnen 
de 'centers of excellence' (Festival van Vlaanderen, Filmfestival, Vlaamse Opera, Kunstencentrum 
Vooruit en NTG) rekenen op een substantiële en in een overeenkomst vastgelegde subsidie die in een 
aantal van die gevallen oploopt tot 245 000 EUR, wat hen de mogelijkheid biedt om op langere termijn 
te plannen en te budgetteren.  

- De diensten voor gezinszorg zijn jaarlijks goed voor subsidies ten belope van 2 000 000 EUR. 
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- De provincie ondersteunt via vaak kleine nominatieve of gereglementeerde subsidies tal van initiatieven 
op alle mogelijke terreinen. Zonder afbreuk te willen doen aan de verdiensten van tal van deze 
organisaties en evenementen, wil ik hier toch een open vraag stellen, die ongetwijfeld enig debat zal 
losweken. Is de huidige manier van het ondersteunen van tal van kleine organisaties en evenementen 
de beste manier om een subsidiebeleid vorm te geven, of dient deze vergadering zich te beraden om 
naar de toekomst toe de subsidiemiddelen meer te focussen op grotere projecten, waaraan dan meer 
dan nu het geval is, een herkenbare provinciale uitstraling kan gekoppeld worden? 
U zal denken: "de vraag stellen is ze beantwoorden" maar ik kan u gerust stellen: ik wil in eerste 
instantie de discussie hierover op gang brengen en misschien ook wel een beetje de geesten laten 
wennen aan de gedachte om de in het verleden gevoerde subsidiepolitiek toch periodisch aan een 
kritisch onderzoek te onderwerpen. 

Dergelijk gewetensonderzoek is een noodzaak om met de gelimiteerde budgetten te kunnen blijven 
inspelen op de snel wijzigende maatschappelijke omstandigheden en om te vermijden dat initiatieven 
die ooit een lacune opvulden, blijvend gesubsidieerd worden nadat deze lacune reeds lang door andere 
spelers ondervangen werd. 

- Blijft natuurlijk ook nog het pijnpunt van de verplichte subsidies, waarbij regelgeving op een ander 
beleidsniveau een rechtstreekse budgettaire impact heeft op het provinciale niveau.  

 Ik denk hierbij aan:  
- de onderhoudswerken aan waterlopen 2de categorie uitgevoerd door gemeenten en polders en 

wateringen; 
- het bijpassen van de tekorten van de kerkfabriek Sint-Baafs en van de Provinciale Instelling voor 

Morele Dienstverlening; 
- de restauratiepremies voor beschermde gebouwen. 

Ik wil geen klaagzang heffen, maar toch waarschuwen dat het bovenstaande niet verenigbaar is met een 
orthodox budgettair beleid. Elke van bovenaf opgelegde taak zou financieel moeten gecompenseerd 
worden door de overheid die deze taken oplegt. De ervaringen uit het verleden doen mij vrezen dat dit 
niet het geval zal zijn, onder meer als de subsidiëring van de islamitische moskeefabrieken naar de 
provincies doorgeschoven zou worden. 

Dergelijke operaties vormen een voorafname op de beleidsruimte van de provincies en zouden in de 
toekomst moeten vermeden kunnen worden. Ik doe hierbij dan ook een oproep naar de Vlaamse en 
federale regering om daarmee rekening te houden. Van de Vlaamse overheid wordt bovendien verwacht 
dat ze haar engagementen blijft nakomen en dus niet zoals in het verleden eenzijdig een ondersteuning 
stopzet, zoals gebeurd is met de afschaffing van het investeringsfonds of terugschroeft, wat zich 
voordeed met het provinciefonds. 

PERSONEEL 

Een belangrijk luik, want het zal u niet ontgaan zijn dat de personeelskosten de belangrijkste kostensoort 
vormen in het provinciale budget. Ruim 50% of 115 000 000 EUR van de gewone uitgavenbegroting 
betreft personeelskosten (abstractie gemaakt van het gesubsidieerd onderwijzend personeel bedraagt 
het aandeel personeel net geen 40% van de gewone uitgaven). De personeelsbegroting steeg van 
70 000 000 EUR in 2000 naar 115 000 000 EUR in 2006. Naast de jaarlijkse stijging in functie van de 
loonindexatie en de baremieke verhogingen is een verklaring voor deze stijging te vinden in de 
kwantitatieve maatregelen uit de sectorale akkoorden (onder andere verhoging vakantiegeld en 
eindejaarstoelage) en een vrij belangrijke toename van het aantal voltijds equivalente personeelsleden: 
van 796 in 2000 tot 942 op heden. 
De groei van het aantal voltijds equivalente (vte) personeelsleden is onder meer te verklaren door de 
groei van het aantal projecten met een contractuele personeelsbezetting. Zonder volledigheid te 
betrachten, som ik enkele van deze projecten op: 
- de uitbating van de driving range en het golfterrein Puyenbroeck: 10 vte; 
- de werking van gewoon provinciebedrijf eGov met de gerelateerde projecten Ovinob, het 

informaticanetwerk voor de musea: 12 vte; 
- de uitbating van het nieuwe zwembad en de verblijfsaccommodatie in Puyenbroeck: 19 vte; 
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- in sector milieu: de samenwerkingsovereenkomst  met de Vlaamse regering:'Milieu als opstap naar 
duurzame ontwikkeling', het MOS-project, Aminal: 23 vte; 

- in de sector economie: de verschillende Europese projecten: 11 vte. Vaak gaat het hier wel om 
gedeeltelijk of volledig gesubsidieerde projecten, maar in een aantal gevallen ook om 
niet-gesubsidieerde projecten.  

Een evenwichtige begroting wordt in niet geringe mate bepaald door de wijze waarop de 
personeelskosten kunnen beheerst worden. Een efficiënt en kostenbewust inzetten van personeel met de 
gepaste kwalificaties zal ook in de volgende legislatuur de volle aandacht dienen te krijgen. Met de 
momenteel uitgevoerde werklastmeting zal men over de nodige informatie beschikken om een juist beeld 
te krijgen van de noodzakelijke personeelsbezetting en gekoppeld daaraan ook het personeelsbeleid 
verder kunnen stroomlijnen, zoals men nu bezig is.  

PENSIOENFONDS 

Een ander belangrijk element in een evenwichtig financieel beleid is het Pensioenfonds van de provincie 
Oost-Vlaanderen. Opgericht begin jaren negentig, werd in de vorige legislatuur volop uitgewerkt, het 
vermogen werd opgebouwd om vanaf 2000 effectief de middelen te leveren om de provinciale 
pensioenen te betalen. 

De impact op de budgettaire ruimte van de vorming van een fonds voor pensioenen van de statutaire 
ambtenaren is niet te onderschatten. De door de provincie uitbetaalde statutaire pensioenen worden 
integraal terugbetaald door de vzw Pensioenfonds (in 2005 ruim 5 600 000 EUR) terwijl de 
werkgeversbijdrage voor de spijziging van het pensioenfonds tot 2006 geplafonneerd is op 14.23% (voor 
2005 ongeveer 3.2 miljoen euro). Voor 2005 betekent het bestaan van een provinciaal pensioenfonds 
een bijkomende budgettaire ruimte van 2.4 miljoen euro. Voor de volledige legislatuur betekent dit een 
som van meer dan 14 000 000 EUR. 
Op basis van de laatste actuariële studie weten we nu reeds dat de bijdragevoet vermoedelijk zal dienen 
opgetrokken worden tot 17.07% van de statutaire weddenmassa, wat in vergelijking met de bijdragen van 
de overheden aangesloten bij de RSZPPO (27.5% van de weddenmassa) een substantiële besparing 
inhoudt van meer dan 10 % op de statutaire loonmassa. 
Nog belangrijker is de zekerheid dat via de reserves in het Pensioenfonds alle toekomstige 
pensioenverplichtingen verzekerd zijn, mits een jaarlijkse dotatie van 17.07% in de toekomst. Door de 
keuze voor het reserveren van middelen in een Pensioenfonds zijn de zo gevreesde kosten van de 
vergrijzing voor alle statutaire provinciale ambtenaren ingedekt en is de budgettaire impact voor de 
toekomstige begrotingen quasi exact gekend. Met stellige zekerheid durf ik stellen dat zowat alle andere 
overheden enkel kunnen dromen van een dergelijke comfortabele positie qua pensioenproblematiek. De 
aanzet hiervoor werd in een vorige legislatuur gegeven, maar zowel in de huidige als in de toekomstige 
legislaturen zal de correcte financiering van het pensioenfonds een blijvend aandachtspunt zijn. 

OVERZICHT BEGROTINGSCIJFERS 2006 

Tot slot van mijn toespraak geef ik u graag nog een meer systematisch overzicht van de voorliggende 
begrotingscijfers. 

DE GEWONE BEGROTING 
De gewone ontvangsten bedragen 234 029 788 EUR tegenover 233 670 945 EUR gewone uitgaven, wat 
resulteert in een batig saldo van 358 843 EUR. 
De ontvangsten eigen begrotingsjaar bedragen 204 100 000 EUR, de uitgaven 228 700 000 EUR. 

De gewone ontvangsten 
Het gros van de gewone ontvangsten eigen dienstjaar bestaat uit overdrachten (181 300 000 EUR) en de 
ontvangsten uit prestaties (18 600 000 EUR); de schuldontvangsten (4 200 000 EUR) zijn procentueel vrij 
beperkt. 
In vergelijking met de initiële begroting 2005 stijgen de ontvangsten met 9 600 000 EUR (+4,9 %).  
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De belangrijkste onvangsten zijn: 

00000/74120 vzw Pensioenfonds –bijdrage in de 
pensioenlasten 6 046 000 

06000/78010 terugname uit het gewoon reservefonds 750 000 

06000/78030 Herbestemming balansreserves 
(beslissing provincieraad dd. 16 juni 2004) 4 377 124 

00000/75110 Intresten van financiële rekeningen 700 000 

02100/74110 Provinciefonds 17 837 211 

04000/70110 Algemene provinciebelasting 32 750 000 

04000/70130 Opcentiemen onroerende voorheffing 72 021 278 

73xxx/74005 Weddetoelagen sec. onderwijs 34 454 000 

73xxx/74010 Werkingstoelagen sec. onderwijs 2 506 000 

75xxx/74005 Weddetoelagen buitengewoon onderwijs 6 601 000 

83501/74015 Internaat P.I. Heynsdaele: toelagen 2 600 000 

87904/70255 Centrum voor milieuonderzoek: prestaties 955 200 

De gewone uitgaven 
De gewone uitgaven eigen dienstjaar stijgen met 5 200 000 EUR tot 228 700 000 EUR. De 
personeelskosten stijgen met 5 700 000 EUR, de werkingskosten dalen met 300 000 EUR, de 
overdrachten dalen met 400 000 EUR en de schulduitgaven stijgen met 300 000 EUR. 

Enkele aandachtspunten in de gewone overdrachten zijn:  

10101/64001 toelage voor de politieke 1 029 848 
 vertegenwoordigingen provincieraad 

diverse/64035 toelage aan eGov 946 804 

15305/64001 cofinanciering Interreg III-projecten 1 039 742 

16101/64007 begeleiden projecten regiobeleid 612 500 

42100/64001 subsidies aan gemeenten voor realisatie van 
 fietsnetwerken 1 125 000 

48300/64001 Waterlopen 2de categorie: werken en 
 onderhoud pompgemalen 2 538 340 

diverse Erov 1 282 800 

diverse Toerisme Oost-Vlaanderen 3 440 819  

51200/64028 Provinciale ontwikkelingsmaatschappij 538 250 

76003/64001 De Gavers: werkingstoelage 1 960 000 

76102/64007 Subsidies jeugdwerk 661 500 

77103/64004 vzw Pamzov 588 425 

77399/64001 Subsidies voor restauratie beschemde 
 gebouwen: particulieren 582 085 

77399/64002 Subsidies voor restauratie beschemde openbare 
 gebouwen en kerken 2 283 487 

79199/64001 Provinciale instelling voor niet-confessionele  
 dienstverlening 804 468 

83300/64003 Subsidies aan beschutte werkplaatsen 673 418 

84400/64001 Subsidies aan diensten voor gezinszorg 2 217 740 
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DE BUITENGEWONE BEGROTING 
De buitengewone begroting sluit in evenwicht: de ontvangsten en uitgaven bedragen 47 827 290 EUR. 
In het begrotingsontwerp worden voor 43,2 mln EUR investeringsuitgaven opgenomen.  

HET FINANCIEEL BELEIDSPLAN 2006-2009 
Het financieel beleidsplan wordt opgemaakt volgens een door de bevoegde minister opgelegd model. 
Conform dit model toont het plan aan dat tot 2009 een begroting in evenwicht kan opgesteld worden. 

BUDGETTAIR EVENWICHT 

De laatste begroting van de huidige legislatuur sluit dus opnieuw in evenwicht, wat weliswaar een 
wettelijke verplichting is, maar om tal van redenen geen evidentie was. 

Er is het provinciale beleid, dat op tal van terreinen een stuwende rol in Oost-Vlaanderen wil en kan 
opnemen. De daarnet in herinnering gebrachte investeringsprojecten spreken boekdelen. 

Daarnaast werd de financiële planning bij het begin van de legislatuur doorkruist door de eenzijdige 
ingreep in het provinciefonds, waardoor op legislatuurbasis 36 000 000 EUR minder te besteden was. 
Over het schrappen van het investeringsfonds (1 200 000 EUR/jaar), de subsidiëring van de politieke 
vertegenwoordigingen, van de provinciale instelling voor morele dienstverlening, de koppelsubsidies, … 
wil ik hier niet opnieuw uitweiden, maar het hoeft geen betoog dat dit elementen waren die een orthodox 
budgettair beleid op z'n zachtst gezegd niet gemakkelijk gemaakt hebben, maar dat achteraf toch 
mogelijk bleek.  

Binnen dit moeilijke kader is de opdracht volbracht om met de beschikbare middelen, die een pak lager 
uitvielen dan bij aanvang van de legislatuur gepland (provinciefonds), toch een uitgesproken provinciaal 
beleid vorm te geven.  

BESLUIT 

De begroting 2006 mag dan misschien wat minder vlot lezen dan de 'Da Vinci code', toch bevat ze mijn 
inziens voldoende informatie om de komende begrotingsdebatten te stofferen. Ook al is het de laatste 
begroting voor de verkiezingen, de bestendige deputatie wil ook in 2006 verderwerken aan een 
herkenbaar en maatschappelijk relevant provinciaal beleid. Ik nodig u allen uit om op een constructieve 
wijze de dialoog over de begroting 2006 aan te gaan, ik nodig u ook uit om die begroting goed te keuren 
en ik dank u voor uw aandacht. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Mijnheer de Eerste Gedeputeerde, dank u voor uw klare en korte uiteenzetting van een niet zo 
gemakkelijke materie. 

Schorsing van de zitting 

Heropening van de zitting 
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VERDERZETTING VAN DE ZITTING VAN 16 NOVEMBER 2005 

PUNT 1 
MOGELIJKHEID TOT VRAAGSTELLING 

VRAAG VAN DE HEER T. VEYS OVER DE OPSCHORTING VAN HET NIEUWE BOSHEERPLAN VOOR HET DOMEIN DEN 
BLAKKEN WETTEREN 

De heer Veys  

Vanuit de pers konden wij vernemen dat de bestendige deputatie heeft beslist om de studie rond het 
nieuwe bosbeheerplan voor het provinciaal domein Den Blakken op te schorten. In principe had dit 
nieuwe bosbeheerplan eind november afgerond moeten zijn, maar blijkbaar is er onenigheid gerezen 
over het ruimtegebruik tussen enerzijds de Jeugddienst van Wetteren en anderzijds de Wetterse 
plantenkwekers.  

Wat is de historiek van dit dossier?  
In 1997 wordt een bosbeheerplan voor Den Blakken opgesteld en daarin wordt gesteld dat het de 
bedoeling is om in het arboretum in Den Blakken een staalkaart aan te bieden van planten, rozen en 
bomen. Bovendien is er sprake van een uitbreiding van het arboretum en het rosarium. 
Sinds de opmaak in 1997 van dit bosbeheerplan - heb ik althans vernomen - werd geen enkele stap 
gezet in functie van de uitvoering van dit bosbeheerplan zijnde: de verdere aanplanting in het arboretum 
en de verdere uitbreiding van het rosarium.  

Blijkbaar zal nu een nieuw bosbeheerplan opgemaakt worden en uit de eerste gesprekken die 
daaromtrent hebben plaatsgevonden zou, in tegenstelling tot wat overeengekomen was in 1997, in het 
bestaande bosgedeelte 3 hectare vrijgemaakt worden als speelbos. Zo was toch de indruk van de 
betrokken partijen. Diezelfde Jeugddienst van Wetteren merkt op dat het zelfs om 3 tot 5 hectare zou 
kunnen gaan.  
Dergelijke uitspraken zijn natuurlijk in het verkeerde keelgat geschoten van de Wetterse plantenkwekers 
die al sinds 1997 vragende partij zijn en die ook motiveren dat de uitvoering van het bosbeheerplan van 
1997 in het belang is van de plantensector. Men spreekt over een 150-tal bedrijven die actief zijn in de 
Wetterse regio en die dan ook graag Den Blakken zouden willen gebruiken als promotietuin.  

Ik had graag van de bestendige deputatie vernomen wat uiteindelijk de motivatie is om de studie rond het 
nieuwe bosbeheerplan voor het provinciaal domein Den Blakken op te schorten.  
Heeft deze opschorting gevolgen voor de uitvoering van het nieuwe en in feite ook het oude, sinds 1997 
besliste bosbeheerplan voor het provinciaal domein? Zo ja, welke zijn die?  
Heeft de opschorting van de studie rond het nieuwe bosbeheerplan voor het provinciaal domein Den 
Blakken ook financiële gevolgen? Zo ja, welke?  
Wat is de actuele visie van de bestendige deputatie over het ruimtegebruik en in hoeverre verschilt die 
met de visie van 1997 in verband met de gesprekken die onder andere met de Wetterse Jeugddienst 
hebben plaatsgevonden?  
Welke randvoorwaarden en opties lagen aan de basis van de studie voordat ze werd opgeschort? Dus 
welke voorwaarden heeft men meegegeven aan het betreffende studiebureau? 
Welke zaken uit het bosbeheerplan van 1997 werden niet gerealiseerd en waarom niet?  
Valt de visie over het ruimtegebruik van de Wetterse Jeugddienst volgens de bestendige deputatie te 
verzoenen met de visie van de Wetterse plantenkwekers? Zo ja, op welke wijze? 
Was deze problematiek van tegengestelde visies niet vooraf te voorzien? Konden we daarop niet 
anticiperen? 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Dit zijn 13 vragen in één vraag.  
Ik zou willen beginnen met de randvoorwaarden en opties die aan de basis lagen van de studie voordat 
ze werd opgeschort. Wat was eigenlijk de aanleiding om het vorige bosbeheerplan dat reeds in 1997 
werd goedgekeurd in deze provincieraad te herbekijken?  
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Wel, het is bij besluit van de Vlaamse Regering van 27 juni 2003 dat er 4 nieuwe uitvoeringsbesluiten zijn 
uitgevaardigd bij het vernieuwde bosdecreet van 1999. Deze besluiten zijn van kracht sedert 20 
september 2003 en bepalen onder meer dat voor openbare bossen - en daaronder vallen ook de 
bosgebieden van alle provinciale domeinen - er een nieuw verplicht op te stellen uitgebreid bosbeheer-
plan moet komen en dit volgens nader bepaalde criteria voor duurzaam bosbeheer. Het is op basis van 
dit decreet dat er een aantal beslissingen in deputatie gevolgd zijn. Op 26 februari werd beslist dat voor 
Puyenbroeck, Het Leen, Het Gentbos, de Roomakker, Den Blakken en de bosgebieden van het 
Provinciaal Instituut Heynsdaele, onder coördinatie van de 11de directie, nieuwe bosbeheerplannen 
dienden opgesteld te worden. Voor een aantal van die domeinen is beslist geworden dit te doen via het 
uitschrijven van een opdracht.  
Voor het provinciaal domein Den Blakken werd in zitting van 14 oktober 2004 akkoord gegaan met het 
ontwerpbestek en werd het studiebureau Asher aangesteld voor de opmaak voor het bosbeheerplan. 
Naar aanleiding van de actualisatie of het opstellen van het nieuwe beheerplan, zoals u het wilt noemen, 
werd een begeleidingsgroep, een stuurgroep samengesteld met vertegenwoordigers van de provinciale 
administraties, aangevuld met de afgevaardigden van Aminal, afdeling Bos en Groen, afdeling Natuur, 
Monumenten en Landschappen, evenals de gemeente Wetteren, die ook betrokken is bij de exploitatie 
en het onderhoud van het provinciaal domein.  
In een van de eerste zittingen van die stuurgroep heeft men vastgesteld dat een van de knelpunten een 
vraag betrof van de vereniging van de plantenkwekers uit het Wetterse. Zij wilden een uitbreiding van het 
arboretum - zoals voorzien in het oorspronkelijke bosbeheerplan in 1997 - met de toenmalige percelen 2a 
en 2b.  
Ondertussen is ook de vraag van de gemeentelijke en provinciale Jeugdraad gekomen om een speelbos 
af te bakenen. Een proefopstelling werd goedgekeurd die evenwel pas door de gemeentelijke Jeugdraad 
werd gevalueerd op 22 maart 2005. Op dat ogenblik is ook de vraag gekomen om een groter geheel van 
speelbos te voorzien in Den Blakken. 

Wat is de motivatie om de studie op te schorten?  
In de loop van de maand oktober hoorde ik dat er twee opties waren: er was de claim voor de verdere 
uitbreiding van het arboretum zoals oorspronkelijk voorzien in 1997 en er was de vraag voor een groter 
speelbos uitgaande van de Jeugddienst van Wetteren.  
Ik ben mij ter plaatse van de situatie gaan vergewissen en ik heb vastgesteld dat er weinig materiaal 
aanwezig was. Er bestond geen enkel juist opmetingsplan waar duidelijk stond weergegeven over welke 
oppervlakte het ging en of die oppervlakte al dan niet doorkruist werd door milieu- of natuurrichtlijnen, 
want we zitten daar op de grens van een natuurgebied en er zou ook een stuk habitatgebied in het 
domein zijn. Men kon mij niet aanduiden waar juist die grenzen lagen en daarom heb ik beslist om de 
opdracht voor het nieuwe bosbeheerplan stil te leggen en onmiddellijk een deftig opmetingsplan te laten 
maken van het domein zodat we met alle betrokken partijen rond de tafel kunnen zitten en de situatie 
eens grondig kunnen uitklaren.  

Welke gevolgen heeft de opschorting voor de uitvoering van het nieuwe bosbeheerplan voor het 
provinciaal domein Den Blakken?  
Geen. Aangezien er de komende periode geen grote bosbouw-technische werken zijn voorzien voor Den 
Blakken heeft deze opschorting op het terrein geen feitelijke gevolgen. Wanneer je nieuwe bosbouw-
werken wenst aan te vangen, moeten die individueel aangevraagd en vergund worden door de afdeling 
Bos en Groen en die aanvraag die telkenmale moet gebeuren, kan eigenlijk een stuk opgevangen 
worden als het globaal vervat zit in een bosbeheerplan. Het zou dus kunnen dat als we nog dringende 
werken zouden moeten doen - maar men zegt mij dat dit niet het geval is - dat dit via een afzonderlijke 
aanvraag zal moeten gebeuren.  

Heeft de studie financiële gevolgen?  
De opschorting van de opdracht zal met zich mee brengen dat de beëindiging van dit bosbeheerplan naar 
een latere datum zal verschoven worden. Wij zullen daar uiteraard moeten over onderhandelen met het 
studiebureau, maar ik denk dat het nuttig is. We hebben beslist om dit bosbeheerplan nu tijdelijk te 
stoppen om eerst een beleidsvisie, een globaal masterplan, ook voor Den Blakken, te ontwikkelen.  
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In dat masterplan zouden ook een aantal andere zaken aan bod kunnen komen zoals de hoofdtoegang 
en de ontsluiting van het domein ten opzichte van de parking die aangelegd is . Ik denk dat dit ook in het 
masterplan moet meegenomen worden. Het voordeel zou zijn dat het uiteindelijk in een andere of in een 
aangepaste opdracht naar het studiebureau zou kunnen.  
Concreet: de financiële gevolgen zijn zeer beperkt.  

De actuele visie van de bestendige deputatie over het ruimtegebruik. 
Ik denk dat het de bedoeling is om die visie te gaan schrijven in een masterplan en op korte termijn zal 
daarover dus duidelijkheid verschaft worden.  

Verschilt die met de visie in het verleden?  
Ik denk niet dat daar noodzakelijk verschil moet zijn.  

Welke zaken uit het vorige bosbeheerplan werden niet gerealiseerd en waarom niet?  
U hebt het zelf aangehaald dat het arboretum slechts gedeeltelijk is aangelegd en niet volledig over de 
volledige oppervlakte zoals het in 1997 was geconcipieerd.  

Valt het verschil in visie over het ruimtegebruik tussen de Jeugddienst van Wetteren en de Wetterse 
plantenkwekers met elkaar te verzoenen? 
Ik hoop het. De toekomst zal het uitwijzen. Het is zeker mijn bedoeling om met alle partijen rond de tafel 
te zitten en tot een oplossing te komen waarin iedereen zich kan vinden.  

Was het verschil in visie vooraf niet geweten?  
Neen, dat was niet geweten. De officiële vraag voor de uitbreiding van het speelbos is eigenlijk pas 
gekomen na evaluatie van het dossier op 22 maart 2005 door de sportdienst van Wetteren. Dit was dus 
niet geweten bij de aanvang van de opdracht voor het bosbeheerplan. 

Tot daar, Voorzitter. Ik hoop beknopt, maar volledig geantwoord te hebben op de toch wel omvangrijke 
vragen van mijnheer Veys. 

De heer Veys 

Kort, omdat ik daar geen antwoord op heb gekregen. Wat is de reden dat het bosbeheerplan van 1997 
niet volledig werd uitgevoerd? 

De heer gedeputeerde Van Gaeveren 

Dat zou ik moeten vragen aan de plantenkwekers zelf. 
Men heeft mij meegedeeld dat er wijzigingen zijn geweest in de milieu- en natuurrichtlijnen die zich begin 
2000 hebben afgespeeld en dat daardoor waarschijnlijk de verdere ontwikkeling van het arboretum 
vertraging heeft opgelopen, maar ik kan daar vandaag geen exact antwoord op gegeven. 

VRAAG VAN DE HEER T. VEYS OVER HET OVERSCHOT AAN KAZERNES IN VLAANDEREN (CF. 
ONDERZOEKSOPDRACHT MINISTER P. DEWAEL) 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Op dit moment maken drie universiteiten in opdracht van de minister van Binnenlandse Zaken Patrick 
Dewael een analyse over de risico's die België loopt bij alle mogelijke ongevallen. Zij komen tot de 
voorlopige conclusie dat Vlaanderen weliswaar voldoende kazernes heeft, zelfs op overschot, maar dat 
zij volgens die studie niet op de juiste plaats staan ingeplant.  
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Wat ligt in feite aan de basis van die studie? Dat is een dossier dat reeds een eerste maal in bespreking 
is geweest in een bijzondere commissie Binnenlandse Aangelegenheden en Administratieve 
Aangelegenheden en dat dateert van 9 november 2004. Toen werd er opdracht gegeven aan de 
Antwerpse gouverneur Camille Paulus om dit dossier verder uit te werken.  
Ik heb hier de historiek. Een vijftal vergaderingen hebben reeds plaatsgevonden inzake ... 

De heer voorzitter 

Mijnheer Veys, wil je bij de vragen blijven, want de tijd is beknopt hoor. Blijf bij de vraagstelling. 

De heer Veys 

... de bespreking van dit dossier. 
Er is nog geen volledige conclusie, maar een van de bemerkingen die toen gemaakt werden, gaat over 
de lokalisatie van de kazernes, onder meer in Oost-Vlaanderen. Ik wil daar meteen ook de uitspraak van 
een Nieuwpoortse brandweercommandant uit oktober 2005 aan koppelen, want het zou mij verwonderen 
mochten deze kritieken niet ook gelden voor Oost-Vlaanderen: 'Al meer dan 20 jaar worden de 
schijnwerpers almaar meer gericht op de bestrijding van de criminaliteit en worden wij (de 
brandweerploegen) stiefmoederlijk behandeld. Ter illustratie: het ministerie weet zelfs niet hoeveel 
brandweerlieden er in België zijn. Al meer dan 15 jaar worden geen statistieken bijgehouden over de 
werking van de brandweer. 

Collega's, dat er iets beweegt in de brandweerwereld daar ben ik van overtuigd, maar dat de noden nog 
altijd heel groot zijn ondanks deze analyse, daarvan ben ik nog meer overtuigd. Ik vermoed dat ook de 
bestendige deputatie of de heer gouverneur daarin een rol kunnen spelen.  
Ik had dan ook graag vernomen in welke mate de bestendige deputatie de analyse deelt van gouverneur 
Paulus inzake het aantal kazernes en de lokaties van die kazernes in Vlaanderen, meer bepaald in 
Oost-Vlaanderen. Zo ja, op welk vlak moeten er volgens de deputatie een aantal kazernes sluiten of 
verplaatst worden en welke?  
Tot slot: welke rol kan ons provinciebestuur spelen in deze problematiek en welke rol heeft ze tot op 
heden al gespeeld in deze specifieke problematiek? 

De heer gouverneur 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Leden van de Deputatie, Geachte Provincieraadsleden,  
Het zal provincieraadslid Veys waarschijnlijk ontgaan zijn dat wij vanuit Oost-Vlaanderen naar de 
overheid toe een eigen voorstel hebben gedaan in verband met de brandweerhervorming. Het is 
trouwens op basis van dit voorstel dat de minister van Binnenlandse Zaken besloten heeft om naast de 
werkgroep Paulus ook alle gouverneurs te vragen een voorstel te doen. Ik zal maandag naar aanleiding 
van mijn redevoering meer zeggen over hoe de stand van zaken is met betrekking tot die specifieke 
hervorming. 

Meer specifiek uw vraag nu in verband met het interimrapport van de drie universiteiten.  
Er is de vaststelling dat er in Vlaanderen - en meer nog in Oost-Vlaanderen, wanneer we het vergelijken 
op het niveau van België - zeer veel brandweerkazernes zijn.  
In Oost-Vlaanderen hebben wij 43 brandweerkorpsen en, samen met de voorposten, een 50-tal 
kazernes. In Vlaams-Brabant zijn er bijvoorbeeld maar 14 brandweerkorpsen. Wij zijn dus de provincie 
met het meeste aantal korpsen en dat heeft onder andere te maken met het feit dat wij zeer veel vrij-
willigers hebben. Die vrijwilligers zijn dikwijls sociaal gebonden aan het bestaan van die brandweer-
kazerne. De brandweerkazerne is dikwijls de ontmoetingsplaats bij uitstek voor die vrijwilligers.  
Dus aan de ene kant kun je misschien wiskundig berekenen hoeveel brandweerkazernes er moeten zijn, 
maar aan de andere kant hebben die kazernes een enorme meerwaarde als ontmoetingsplaats voor 
vrijwilligers.  
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Hoe die brandweerhervorming er ook zal uitzien, voor ons, in Oost-Vlaanderen, kan ze pas als het een 
brandweerhervorming is die rekening houdt met de vrijwilligers, die er rekening mee houdt dat 
brandweerkazernes belangrijk zijn als sociale ontmoetingsplaats. Daarom zullen wij zeer zeker bij de 
eindbeslissingen en -besprekingen hierover wijzen op de specifieke situatie die bestaat in 
Oost-Vlaanderen.  
Ik ben ervan overtuigd dat een goede brandweerhervorming moet gebaseerd zijn op het principe dat de 
korpsen dicht bij de lokaliteit moeten staan. Ons voorstel was de politiezone als basislokaliteit te nemen 
en daarin zullen in mijn ogen de bestaande brandweerkazernes allemaal hun plaats hebben.  

De heer voorzitter  

Mag ik u vragen om het punt 40 in verband met vzw PISAD nu eerst te behandelen? 
Stemt de raad in? De raad stemt in. 

Mijnheer Veys, ik heb de vraag gesteld en ik heb niemand gehoord.  

De heer Stevenheydens 

Waarom? 

De heer voorzitter 

Het is op vraag van gedeputeerde Van Der Meiren. 
Goed? Iedereen stemt in? Ook mijnheer Veys? 

PUNT 40 
GEZONDHEID - DRUGS: OMVORMING VAN DE VZW PISAD TOT EEN GEWOON PROVINCIEBEDRIJF 'PROVINCIAAL 
INTERBESTUURLIJK SAMENWERKINGSVERBAND VOOR AANPAK VAN DRUGMISBRUIK (PISAD)' 

De heer Van Hecke 

Mijnheer de Voorzitter,  
Het punt ging normaal gezien vorige week behandeld worden. We hebben als raadslid allemaal een 
e-mail gekregen vanuit de sector met een aantal bedenkingen en bemerkingen over dit punt. 
We zijn allemaal een beetje verrast geweest door de laattijdigheid en ook een beetje door de complexiteit 
van de materie.  
We hadden een commissie aansluitend op de raad en daar is het ter sprake gekomen. Ook collega 
Melissa Van der haeghen is erover tussengekomen. De gedeputeerde heeft er een woordje uitleg over 
gegeven en we hebben daarna ook een antwoord gekregen van de gedeputeerde.  

Nu, als raadsleden is het moeilijk om in deze vrij technische kwestie een oordeel te vellen omdat het gaat 
over zaken als methodiek, de aanpakrol van de provincie, de rol van de actoren, de samenwerking, 
deontologie en dergelijke meer. Dit is te complex om het allemaal op een paar dagen uit te klaren en 
daarom heb ik een vrij concrete vraag aan de gedeputeerde: het lijkt mij aangewezen om de problematiek 
eens grondig te bekijken in de commissie, in alle sereniteit. Voor alle duidelijkheid: ik vraag niet om het 
punt uit te stellen. Ik wil gewoon zeggen: of we dit nu goedkeuren of niet, we zullen de discussie toch 
eens moeten voeren, maar het lijkt mij aangewezen om dat in een commissie te doen met alle 
betrokkenen en in alle sereniteit. Als de gedeputeerde daarmee akkoord gaat en dit kan bevestigen, dan 
denk ik dat het een goede zaak is om daaraan te werken tijdens de komende maanden. 
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De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ondanks het korte tijdsbestek heb ik toch een poging gedaan om mij iets meer te verdiepen in de 
problematiek en na te gaan en te toetsen wat juist de argumenten zijn van de betrokken e-mail die wij van 
De Sleutel hebben gekregen en van het antwoord dat wij van de gedeputeerde, deels in de commissie, 
deels per elektronische post, hebben mogen ontvangen.  

Wat de discussie inzake de problematiek betreft, sluit ik mij aan bij collega Van Hecke. Het is een beetje 
moeilijk om daarin zelf een standpunt in te nemen, maar ik denk ook dat wij, de provincie 
Oost-Vlaanderen, het niveau moeten overstijgen van de werkformule van PISAD en dat het een goed 
signaal is naar de sector die verschillende methodieken hanteert zoals die van De Sleutel. 
Waar ik minder genoegen mee neem zijn de antwoorden vanuit de deputatie.  

Een belangrijk deel van de kritieken gaat over de methodiek.  
Ik ben van mening dat men kiest voor deze of gene methodiek en ik vermoed dat wij daar gerust verder 
kunnen op ingaan in een commissievergadering. Een van de kritieken die op de commissie al aan bod is 
gekomen, kwam van de gedeputeerde die zei dat de kritiek van de organisatie vrij laat kwam. Ik heb mij 
de moeite genomen om eens te gaan snuisteren in de verslagen van vergaderingen die toch al begin dit 
jaar hebben plaatsgevonden - er is er een bij met de ronkende titel 'Rondetafel provinciaal drugbeleid - en 
ik stel vast dat De Sleutel bij monde van zijn voorzitter Johan Maertens - die in de brief van de 
gedeputeerde verkeerdelijk de heer Martens wordt genoemd - daarin toch terechte kritiek heeft 
geformuleerd. De gedeputeerde kan dus moeilijk stellen dat hij niet op de hoogte zou zijn van de 
kritieken, want veel van die kritieken worden herhaald zowel tijdens die vergadering als in de betrokken 
e-mail. 
De kritieken - en dan heb ik het niet over de methodiek - worden in het antwoord van de gedeputeerde 
niet weerlegd. Het is natuurlijk zijn keuze om te antwoorden op die vragen die een organisatie aan hem 
stelt en bij deze maak ik graag gebruik van mijn vraagrecht als provincieraadslid om de vragen te 
herhalen en hopelijk krijg ik hierop dan wel een antwoord.  

Een van de kritieken is de financiële ondersteuning die blijkbaar problematisch is voor sommige van die 
organisaties in Oost-Vlaanderen. In het verleden stonden zij al even op hun achterste poten toen in een 
persorgaan verscheen dat volgens gedeputeerde Van Der Meiren sommige organisaties te veel met te 
weinig bezig waren. Volgens de gedeputeerde was dit een foute interpretatie van de journalist. Ik hoop 
dan ook dat de duidelijke keuze voor PISAD niet in het verlengde ligt van deze toen foute interpretatie.  
Anderzijds stelt men ook in de e-mail die wij gekregen hebben dat PISAD met het leeuwendeel van de 
schaarse middelen van drugpreventie zou gaan lopen. Ook daarop graag een reactie.  
Ook graag een antwoord op de problematiek van De Sleutel die zegt dat zij een jaarlijks structureel 
verlies heeft van 80 000 EUR en dat dit blijkbaar tot op vandaag, volgens De Sleutel, niet subsidieerbaar 
is. 

Tot slot nog de kritiek, ook van De Sleutel, inzake de communicatie. Zij verwijten PISAD dat het zich naar 
de buitenwereld presenteert als een uniek, kwaliteitsvol en succesvol model en dat het de andere 
preventiediensten en zorgvoorzieningen zou afschilderen als inefficiënt. Ter verdediging van zichzelf 
schermt PISAD met hoge succescijfers. 

Tot slot vragen zij ook welke gevolgen de omvorming van PISAD zou hebben en ik denk dat dit ook 
belangrijk is voor ons, want door de omvorming van PISAD zou zich volgens De Sleutel een problematiek 
stellen inzake erkenning en subsidiëring. Zij vragen of PISAD zich voor een erkenning zal inschrijven in 
het Vlaams preventiedecreet. Opnieuw volgens De Sleutel zou dit niet kunnen gebeuren zonder 
aanpassing van hun betwiste methodiek. 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Het is goed dat dit debat hier even gevoerd wordt omdat het ons toelaat een paar dingen op een rijtje te 
zetten.  
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Om te beginnen: PISAD werkt vandaag in de drie gerechtelijke arrondissementen van de provincie en is 
met haar werking verspreid over 20 gemeenten. Ik weet, dat is minder dan een derde van de provincie. 
Vult daarmee een niche in in het drugspreventielandschap dat door niemand, door geen enkele andere 
overheid wordt ingevuld en ik denk dat dit niet onbelangrijk is. Er wordt dus gemikt op de schoolgaande 
jeugd, van basisonderwijs tot eind middelbaar onderwijs.  
Hier worden gemakkelijk termen als 'uniek' en 'enig' gebruikt. Het is effectief uniek in die zin dat het het 
enige samenwerkingsverband is dat zich richt én naar scholen, én ouders, én leerkrachten, én leerlingen, 
CLB's, politiediensten, justitiële diensten, het parket, de welzijnsdiensten, de begeleidingsdiensten van 
justitie en het begeleidend welzijnswerk. Deze begeleiding gebeurt laat ons zeggen 24 uur op 24. Men 
kan dus 24 uur, zondag, weekdag, beroep doen op de diensten van PISAD.  

Wordt dit in het gehele veld van drugpreventie geaccepteerd? Neen.  
En er kan allicht gediscussieerd worden over methodieken, over de manier waarop men dingen aanpakt. 
Ik weet natuurlijk dat de aanpak van PISAD voor een stuk kwalijk genomen wordt. Dat er - om het zacht 
uit te drukken - een soort zachte dwang zit op de gebruikers om zich te laten begeleiden. Voor dealers is 
er geen pardon. Mensen die al dealend gesnapt worden in scholen, worden onmiddellijk vervolgd. De 
gebruikers worden niet vervolgd op voorwaarde dat ze zich laten begeleiden en daar wringt voor 
sommigen het schoentje, want dit neigt natuurlijk voor een stuk naar morele dwang, maar iedereen die 
ooit in het onderwijs gestaan heeft, weet dat bij tijd en wijle een stuk zachte dwang niet eens zo slecht is. 
PISAD onderwerpt zich bij mijn weten als enige aan het internationale controleorgaan dat in Genève is 
gevestigd - de Société Générale de Surveillance - dat controle uitoefent op de manier waarop en de 
resultaten die men boekt met een welbepaalde methodiek. PISAD engageert zich derhalve niet alleen 
naar een controle op zijn aanpak, maar engageert zich ook op een controle resultaatgericht.  

Wat bereiken wij nu eigenlijk?  
Dit is een aanpak, dit is een methode en men kan daar voor of tegen zijn. Men kan dat contesteren, men 
kan daar pro's en contra's tegen inbrengen, maar goed, wat zijn uiteindelijk in fine de resultaten van 
datgene wat wij proberen te bereiken? Dit wordt constant gecontroleerd en positief geapprecieerd. Ik kan 
maar vaststellen wat ik vaststel. Ik had evengoed - en ik ben heel stout nu - een brief kunnen vragen aan 
de procureurs des Konings met daarin een appreciatie over datgene waarmee PISAD bezig is en de 
wijze waarop het daarmee bezig is.  
Gisterennamiddag was ik toevallig op een persconferentie rond familiaal geweld en daar was een 
procureur des Konings aanwezig. Ik sprak hem aan over datgene wat nu in deze raad ter stemming 
voorligt en de reactie die we daarop gekregen hebben van één organisatie, niet van hét veld. Laat dit toch 
duidelijk zijn. Ik hoor hier zeggen: "Het veld reageert". Neen, neen, één organisatie binnen het veld 
reageert en ik heb er geen last mee dat er gereageerd wordt.  
Op dat moment vroeg de procureur des Konings mij: "Wil je tegen morgen een brief van mij, wil je een 
brief om de appreciatie uit te drukken over wat je doet?" Ik zei: "Neen, doe geen moeite, ik hoef die brief 
niet." Waarom zou ik die brief behoeven? Ik vind dat elkeen zijn verantwoordelijkheid moet nemen. Wij 
hebben onze verantwoordelijkheid. We hebben in de commissie moeten uitleggen waarom we moeten 
overgaan tot de omvorming naar een gewoon provinciebedrijf en dat heeft te maken met het decreet, met 
de decretale voorzieningen, die ons nu eenmaal bijna geen andere keuze laten willen wij structureel de 
zaak regelen.  

Collega Van Hecke, ik vind dat je ten gronde gelijk hebt en dat wij de actoren rond de tafel moeten 
brengen. We hebben dat overigens al gedaan en wanneer wij dit doen vanuit een gewoon provinciebedrijf 
dan zullen we, denk ik, sterker staan. De invloed die wij kunnen uitoefenen om mensen rond de tafel te 
brengen, zal groter zijn dan die vandaag is. Ik ben dus ten volle akkoord om in alle openheid mensen 
rond de tafel te brengen.  

De structuur binnen dewelke wij gaan werken.  
Ik heb dit dus ook in de commissie uitgelegd. De bestendige deputatie zal het dagelijks bestuur uitmaken. 
In de raad van bestuur - binnen een gewoon provinciebedrijf wordt dit de raad van advies genoemd - 
zullen alle fracties van deze raad vertegenwoordigd zijn, samen overigens met de gemeenten die 
participeren in dit geheel.  
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De rol die wij tot nu toe spelen binnen die niche is die van additioneel medespeler in de betekenis van 
medesubsidiënt. Een niche die wij alleen invullen. Alle andere niches binnen de drugpreventiewereld 
worden ofwel door de federale, ofwel door de Vlaamse overheid mee ingevuld of op de eerste plaats 
ingevuld. In deze zijn wij eigenlijk de enigen die invullen, samen met de gemeentebesturen. 

Betekent dat dit nu voor ons het enige en alleen zaligmakende zal zijn?  
Neen, natuurlijk niet, omdat dit maar één aspect is van het drugpreventiesysteem, namelijk datgene wat 
zich richt op de schoolgaande jeugd.  
Tussen haakjes, we worden vandaag al geconfronteerd met een ander soort vraag: de procureur des 
Konings van Vlaams-Brabant vraagt om te kunnen intreden in het samenwerkingsverband op vraag van 
een hele reeks scholen in Vlaams-Brabant. Dit is voor ons natuurlijk heel moeilijk. Wij zijn 
Oost-Vlaanderen en wij zijn de besprekingen begonnen met de collega in Vlaams-Brabant om te zien op 
welke manier de provincie Vlaams-Brabant, samen met de geïnteresseerde gemeentebesturen en met de 
geïnteresseerde scholen, kunnen intreden. Wij leggen dus niets op. De vraag moet komen van onderuit. 
De vraag moet op de eerste plaats van de schoolgemeenschappen komen.  
Ik kan u verzekeren, Collega's, een aantal jaar geleden aan scholen gaan vertellen dat er ook in hun 
school een probleem van druggebruik bestond - ik spreek nu van een tiental jaar geleden - was niet 
vanzelfsprekend. O ja, het gebeurde, maar op andere scholen, niet bij hen.  
Het feit alleen dat men erin geslaagd is om scholen gezamenlijk, over alle netten heen, samen met de 
CLB's, zover te krijgen dat ze akkoord gaan, dat ze de problematiek onderkennen en dat ze begeleiding 
aanvaarden, is positief. Leerkrachten vragen begeleiding, zij vragen om te leren detecteren. Dat alleen al. 
Leerkrachten zijn niet opgeleid daarvoor. Zij willen weten hoe zij kunnen vaststellen dat er zich een 
probleem aan het voordoen is.  
Zonder in detail te treden, kan ik u zeggen dat het meest schrijnende geval dat ooit binnen PISAD ontdekt 
is en aan het licht gekomen is, ging over een kind uit het basisonderwijs dat optrad als dealer. Natuurlijk, 
dat kind haalde dat niet uit zichzelf, je zit met een hele familiale context waarbinnen dit moet gesitueerd 
worden, maar het was toch maar zo. 

Wij stellen voor om over te gaan tot de oprichting van een gewoon provinciebedrijf, maar tegelijkertijd 
nemen we de bedenkingen van collega Van Hecke mee. Natuurlijk zullen we in overleg gaan, natuurlijk 
zullen wij evenzeer de andere methodieken aanhouden die zich richten tot een ander soort publiek en 
niet alleen het schoolgaande publiek, want dat is de beperking binnen PISAD natuurlijk.  

Wij zijn zwaar gealarmeerd, Voorzitter, en daarmee eindig ik, dat men ons signaleert dat er binnen het 
middelbaar onderwijs een vrij drastische toename zou zijn van heroïnegebruik. Als dit het geval zou zijn, 
als dit zich zou bevestigen, dan denk ik dat het meer dan noodzakelijk is dat daarop vroegtijdig, zo vroeg 
als het kan, wordt ingegrepen, dat er wordt begeleid, niet alleen met zachte, maar met échte dwang. In 
volle vertrouwen vraag ik de goedkeuring van deze omschakeling. 

Mevrouw Van der haeghen  

Ik sluit mij uiteraard volledig aan bij wat collega Van Hecke daarnet zo gezegd heeft in zijn tussenkomst. 
Ik heb eigenlijk nog een aansluitende vraag.  
Als ik de gedeputeerde goed begrijp dan zijn de gemeenten die hun medewerking verlenen aan het 
PISAD enkel de geïnteresseerden. Er zijn dus een aantal gemeenten niet geïnterresseerd. Ik stel mij de 
vraag of het onze taak dan niet is om om ook die andere gemeenten daarover te sensibiliseren en ook de 
andere scholen daarbij te betrekken. Kunnen wij de communicatie niet in gang steken? 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Voorzitter, dit is uiteraard een meer dan terechte vraag. Ik denk dat we dat een stuk gemakkelijker zullen 
kunnen eens wij een provinciebedrijf zijn. Dan zullen wij van hieruit initiatieven kunnen nemen naar de 
gemeentebesturen. Ik hoop dat wij hier binnen zeer afzienbare tijd alle gemeentebesturen over de brug 
krijgen, maar dit heeft voor de gemeenten ook een financiële impact.  
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Meestal komen de gemeenten over de brug wanneer zij de druk ondervinden van de scholen die op hun 
grondgebied zijn gevestigd. Dat wij daarin natuurlijk een sensibiliserende rol kunnen spelen, is terecht, 
denk ik. We zullen dat nu gemakkelijker kunnen dan we dat in het verleden konden, want in het verleden 
waren wij een partner naast de andere. Nu wordt het onze hoofdverantwoordelijkheid. 

De heer Veys 

Ik heb op een aantal vragen nog geen antwoord gekregen. Zou de gedeputeerde nu nog willen 
antwoorden? 
Waarom houdt de gedeputeerde aan om op commissie te zeggen dat de reactie van De Sleutel te laat is 
wanneer uit verslagen blijkt dat hun kritiek reeds in vergaderingen in januari en februari van dit jaar werd 
geuit?  

Een tweede bemerking gaat over de financiële ondersteuning. 
In een van de verslagen van januari 2005 stelt de gedeputeerde:"de rol van de provincie 
Oost-Vlaanderen is ondersteuning. Er is nood aan een draagvlak en we moeten alle vragen meenemen. 
Groei in het budget voor de sector Drugs is mogelijk mits verschuiving vanuit andere sectoren."  
Ik heb de begroting 2005 gelezen en ik zie daar niet direct een verschuiving vanuit de andere sectoren. Ik 
koppel daar toch de bemerking van De Sleutel aan dat zij een structureel verlies van 80 000 EUR op 
jaarbasis kennen en dat zij PISAD verwijten met het leeuwenaandeel van de schaarse middelen te gaan 
lopen. 

Tot slot inzake die omvorming: "Gaat men zich omvormen, zoals De Sleutel vraagt, binnen de sector 
Preventie of binnen de sector Hulpverlening?" 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Zeer kort.  
Kritiek was er gisteren, was er vandaag en zal er morgen en overmorgen nog zijn.  
Een verschuiving van de middelen is op dit ogenblik niet nodig omdat de middelen die vandaag binnen de 
begroting voorzien zijn volstaan, zowel voor PISAD als voor de ondersteuning van de andere 
methodieken.  

Concreet over De Sleutel: De Sleutel wordt gesubsidieerd door andere overheden. Dus het is niet onze 
primaire taak om te gaan ondersteunen wat al ondersteund wordt. Subsidiair kunnen wij dit natuurlijk en 
in de marge meen ik te begrijpen dat de collega de methodiek van De Sleutel prefereert, wat mij ten 
zeerste verwondert. 

Stemming 

PUNT 13 
VOORSTEL VAN DE HEER B. STEVENHEYDENS OM NAMENS DE RAAD DE VLAAMSE REGERING AAN TE SCHRIJVEN 
I.V.M. HET PROBLEEM VAN DE KLEINERE KIESDISTRICTEN 

De heer Stevenheydens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De provincieraad van Oost-Vlaanderen zit met een probleem van opvolging. We hebben dat de vorige 
maand al besproken. De VLD slaagt er niet in om haar enige opvolger binnen het district Ronse op te 
sporen.  
Het gebeuren toont aan dat de kleine kiesdistricten in onze provincie, maar ook in andere provincies, niet 
meer hedendaags zijn en dat grotere kiesomschrijvingen zich opdringen. Momenteel zijn er 14 kiesdistric-
ten in Oost-Vlaanderen.  



DEBATTEN 

18 Provincieraad van 22 november 2005  

Ik wil toch eventjes de kleinsten meegeven die een aantal verkozenen kunnen afvaardigen naar de 
provincieraad: voor Eeklo zijn dat er 5, Evergem 4, Geraardsbergen 5, Oudenaarde 3, Ronse 4, Zele en 
Zottegem ook 4. Districten van 3, 4 of 5 provincieraadsleden zijn te klein. Vroeg of laat kunnen er zich in 
zo'n kiesdistrict problemen stellen met de opvolging zoals nu het geval is in Ronse.  
In vergelijking met vroeger zijn de activiteiten van de provincieraad toegenomen zodat het denkbaar is 
dat in de komende legislatuur de nodige wissels worden doorgevoerd.  
Vorige week heb ik in de persoverzichten van de provincie, een persartikel van 28 oktober uit Visie - toch 
een onverdachte bron die ik even wil citeren - gelezen dat gedeputeerde Vercamer zegt dat hij de oude 
tijd nog heeft meegemaakt. Hij is in de provincieraad begonnen in 1981 toen de provincieraad alleen 
samenkwam in oktober om de begroting goed te keuren en in het beste geval nog een tweede keer om 
een begrotingswijziging goed te keuren.  

Sinds de nieuwe provinciewet van 1984, ondertussen al 21 jaar geleden is er heel wat veranderd. 1985 
moet een scharniermoment geweest zijn en nadien komt de raad samen met de frequentie van de 
gemeenteraad, soms zelfs iets meer, en de deputatie wordt, zoals het hoort bij een uitvoerend college, 
meer en beter gecontroleerd. Er zijn dus heel wat wijzigingen, maar niet aan die kiesomschrijvingen die 
met één lijst werken, ook niet met een lijst van opvolgers. Bij het kleinste district, Oudenaarde, 3 
verkozenen, wil dat bijvoorbeeld zeggen dat als een partij daar 2 verkozenen heeft, er een wissel kan 
worden doorgevoerd, maar nadien is het gedaan. In Ronse, toch een district met 4 verkozenen, heeft 
men twee wissels kunnen doorvoeren, maar men zit er momenteel al met een probleem. 
Als men een provinciedecreet opstelt, moet men daar toch rekening mee houden, zeker omdat de 
provincieraad 20 jaar geleden maar een keer per jaar samenkwam. Nu zitten we soms met twee raden 
per maand, een begrotingsmaraton waar we drie vergaderingen per week hebben gedurende drie weken 
en heel wat commissievergaderingen. Er wordt veel gevraagd van een provincieraadslid. In het 
provinciedecreet werd geen werk gemaakt van ondersteuning, dus ook de komende legislatuur zullen er 
heel wat wissels worden doorgevoerd.  

Naar aanleiding van mijn interpellatie de vorige maand heb ik vastgesteld dat men binnen de 
meerderheid erkent dat kleine kiesdistricten voor problemen kunnen zorgen. Het zou dan ook verstandig 
zijn om de Vlaamse regering te vatten over die problemen en een wijziging voor te stellen in het 
provinciedecreet en/of het kiesdecreet.  

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Het voorstel van de collega behelst eigenlijk een pleidooi om bij de Vlaamse regering de problematiek 
van de omschrijving van de kiesdistricten aan te pakken. Voor alle duidelijkheid, Mijnheer de Voorzitter, 
de omschrijving van die kiesdistricten wordt geregeld in een bijlage bij de provinciewet, niet in een 
provinciedecreet of het kiesdecreet zelf. Desgevallend zal die bijlage moeten gewijzigd worden en op dit 
ogenblik, Collega, zijn er weinig zaken die erop wijzen dat dit zal gebeuren.  
Ik verwijs hier naar de besprekingen van het ontwerp van provinciedecreet in de commissie Binnenlandse 
Aangelegenheden waar uw fractie de problematiek van de ongelijke grootte van de kiesdistricten ter 
sprake heeft gebracht en waarbij uw fractielid Van Hauthem, dacht ik, voorstelde om de district-
omschrijvingen ofwel te herdefiniëren zodat ze allemaal 10 tot 15 afgevaardigden zouden tellen, ofwel 
over te gaan tot provinciale kiesomschrijvingen.  
Hoewel, nogmaals, de problematiek van de omschrijving van kiesdistricten niets terzake deed wanneer 
men het over het provinciedecreet had, heeft de minister bevoegd voor Binnenlandse Aangelegenheden 
een duidelijk antwoord gegeven. Volgens de minister bestaat er in dit verband geen toverformule die 
iedereen tevreden kan stellen. En een andere reden om de huidige regeling te behouden, is dat de 
provincieraadsverkiezingen reeds over minder dan een jaar plaatsvinden. Nu nog alles veranderen zou 
zeker geen goeie zaak zijn, noch voor de kandidaten, noch voor hun kiezers. 
De minister antwoordde eveneens dat het voorstel om provinciale lijsten in te voeren opnieuw tot het 
debat zou leiden over de afstand tussen de verkozenen en de kiezer. Samenvattend: de minister van 
Binnenlandse Aangelegenheden is zeker geen voorstander van provinciale lijsten.  
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Wat het kiesdecreet betreft: de commissiebesprekingen over het door de Vlaamse regering 
goedgekeurde ontwerp zouden eigenlijk vandaag moeten begonnen zijn als ik goed voorgelicht ben en u 
bent dat evenzeer als ik, dat weet ik. Dat decreet voorziet in een aantal specifieke wijzigingen ten 
opzichte van de provinciekieswet, onder meer het openingsuur van de stembureaus, het indienen van de 
lijsten door de partijen, de neutralisering van de lijststem, maar heeft geen betrekking op de omschrijving 
van de kiesdistricten. We kunnen dus eigenlijk niet verwachten dat er een initiatief van de minister zou 
komen om hierin wijzigingen te brengen. Zijn argumenten zijn vrij duidelijk en democratisch.  
Ik kan natuurlijk evenmin in een glazen bol kijken en zien of er deelwijzigingen - bijvoorbeeld met 
betrekking tot het al dan niet aaneensluiten van de kiesdistricten Oudenaarde en Ronse - wel in de 
commissie en in de Vlaamse raad een voldoende democratische meerderheid zouden krijgen, maar dit 
zal dan uiteraard afhangen van het werk van de Vlaamse volksvertegenwoordigers en van de 
onderscheiden fracties. Wij hebben ten andere ook geen rechtstreekse bevoegdheid in deze. Kortom, 
laat ons de Vlaamse volksvertegenwoordigers, in wie wij het volste vertrouwen hebben, hun werk doen 
zoals het hoort. 
Dank u. 

De heer Stevenheydens  

Zoals ik daarnet reeds gezegd heb: ik stel een goede tussenoplossing voor. Ik stel niet voor om het debat 
over de provinciale kieskringen zoals het gevoerd is en zoals het werd ingevoerd voor de federale en de 
Vlaamse verkiezingen, te openen. Ik stel zowel hier in de provincieraad, als mijn collega Van Hauthem in 
het Vlaams parlement, een tussenoplossing voor met grotere kiesdistricten om problemen zoals ze zich 
vandaag in Ronse stellen, mee op te lossen opdat ze zich in de toekomst niet meer zo gemakkelijk laten 
stellen.  

De eerste gedeputeerde zegt - en men kan dat beweren, maar hij heeft daarin ongelijk - dat het eigenlijk 
onze bevoegdheid niet is. Ik stel vast dat we met een probleem zitten in de provincieraad van 
Oost-Vlaanderen dat er een stoel niet bezet is.  
Men kan twee zaken doen.  
Men kan nieuwe verkiezingen uitschrijven, hetgeen iedereen een jaar voor de verkiezingen geen goede 
zaak lijkt, of men kan de Vlaamse overheid vragen om ervoor te zorgen dat zulke zaken zich in de 
toekomst niet meer zo gemakkelijk kunnen stellen.  

Denk nu toch eens even na: er komen een aantal belangrijke veranderingen in het provinciedecreet op 
ons af. Lijstvorming gaat daardoor bemoeilijkt worden, in districten met 3, 4 of 5 verkozenen gaat het de 
volgende keer gemakkelijk voorvallen dat er een zetel niet meer kan ingevuld worden. Is dat hetgene 
waar we naartoe willen? Zullen we de volgende legislatuur graag de discussie willen voeren of we nu wel 
de verkiezingen moeten uitschrijven voor een zetel die vrijkomt? 

Ik stel voor, en dat is ook mijn voorstel van vandaag, om de regering over het probleem dat zich vandaag 
de dag in Oost-Vlaanderen stelt, te vatten door te bewijzen dat die kleine kiesdistricten niet meer van 
deze tijd zijn gezien de frequentie van het aantal vergaderingen en de taakstelling van de provinciale 
mandataris. Ik hou helemaal geen pleidooi voor provinciale kieskringen. Ik stel gewoon voor om de kleine 
kiesdistricten groter te maken. Dat is alles. En ik geef genoeg bewegingsruimte over de manier waarop 
de Vlaamse regering via een brief officieel kan gevat worden namens deze provincieraad. 

De heer Van Hecke 

Dit is natuurlijk een problematiek die al een tijdje bestaat, die kieskringen. Het is ook historisch gegroeid. 
Eigenlijk zijn we enkele jaren geleden naar zoiets gegaan als een kiesdrempel van 5% voor andere 
verkiezingen, we kennen dat allemaal en als we het systeem nu bekijken: in de provincie zitten we met de 
apparenteringsdrempels en dergelijke meer en zeer hoge kiesdrempels tot 13-14%. Ik wil maar zeggen, 
we hebben daar binnen de partij ook veel over gediscussieerd en onze vertegenwoordiger in het Vlaams 
parlement heeft het voorstel gelanceerd om ook in de richting te gaan van zo'n 5 %, niet om problemen te 
vermijden zoals in Ronse - wat de invalshoek is aan de overkant -, maar om een meer democratisch 
gehalte te krijgen bij de verkiezingen, want dat is de essentie van de zaak.  
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Wij rekenen op onze Vlaamse verkozenen om het debat te voeren in het Vlaams parlement om daar dat 
kiesdecreet en de kiesomschrijvingen op een meer democratische leest te schoeien. Vandaar dat we dit 
voorstel niet zullen steunen.  

De heer Beke 

Ik wil er alleen nog aan toevoegen dat deze discussie al een hele tijd gevoerd wordt en zeker ook op 
twee niveaus, in twee organen, met name in de Vereniging van de Vlaamse Provincies (VVP) waar we er 
een duidelijk standpunt over ingenomen hebben. We zijn ook de discussies aangegaan met de minister 
om hem duidelijk te maken dat inderdaad op termijn deze situatie best veranderd wordt.  
Ik zou de collega willen uitnodigen om het advies te lezen van de Hoge Raad voor Binnenlands Bestuur, 
waarin de provincies vertegenwoordigd zijn. Het is beter dat van daaruit een bredere stem klinkt van alle 
provincies dan het standpunt vanuit één provincie in deze. Het standpunt van de Hoge Raad voor 
Binnenlands Bestuur is inderdaad dat die kiesomschrijvingen best hervormd worden. De wetenschappers 
daarin hebben een standpunt ingenomen, zij pleiten voor één provinciale kiesomschrijving.  
De praktijkmensen, tot dewelke wij ons rekenen, zeggen: "Neen, dit zou tot gevolg kunnen hebben dat 
inderdaad de afstand wat groter wordt tussen de verkozenen en de kiezers." Bovendien zou het ook 
onevenwichten creëren in de schaal. Het zou kunnen zijn dat de vertegenwoordiging uitsluitend komt uit 
grotere districten of uit grotere steden, dan uit de kleinere, maar onlosmakkelijk is daar ook de discussie 
aan gekoppeld van het aantal raadsleden. Aan het aantal raadsleden hebben wij dan de discussie 
gekoppeld om een beter statuut te krijgen voor de raadsleden. Met andere woorden, men zit daar met 
een aantal punten die best niet overhaast, maar goed voorbereid en doordacht gebracht worden. De bal 
ligt op het ogenblik in het kamp van de Vlaamse volksvertegenwoordiging en zij moeten nu maar hun 
verantwoordelijkheid wat dat betreft opnemen. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, het is duidelijk dat we met een problematiek met verschillende standpunten van 
partij tot partij en van fractie tot fractie zitten. Ik zou toch willen zeggen aan collega Stevenheydens 
wanneer hij verwijst naar het probleem in deze raad, dat ik hem daarop geantwoord heb in een vorige 
tussenkomst. Ik ga dat antwoord niet herhalen, maar mocht er een probleem zijn dan beschikt de minister 
van Binnenlandse Aangelegenheden of deze raad over de nodige instrumenten om daaraan tegemoet te 
komen. Ik heb dat uitvoerig uit de doeken gedaan en ik ga dat geen tweede keer doen, want de meesten 
hier zijn goede verstaanders of mensen die het goed begrijpen van de eerste keer. Tot zover. 

Wat betreft het wijzigen in laatste intstantie van de kiesomschrijvingen enkele maanden voor de 
verkiezingen: ik denk dat het helemaal geen democratische daad zou zijn.  

Wat betreft de kleinere kiesomschrijvingen denk ik dat het inderdaad belangrijk is dat het contact tussen 
de kiezer en de verkozenen belangrijk is en gehandhaafd blijft zeker voor een orgaan zoals de 
provincieraad en ik wil besluiten met wat hier eigenlijk al door een aantal anderen gezegd is: de discussie 
wordt op het ogenblik gevoerd in de Vlaamse raad, als daar een democratische meerderheid is om 
bepaalde zaken te beslissen, laat die democratische meerderheid dat dan beslissen, maar ik zie op dit 
ogenblik geen enkele reden om daarin bij hoogdringendheid in te grijpen.  

De heer Stevenheydens 

Zeer kort.  
Fractievoorzitter Beke erkent het probleem wel, het probleem stelt zich ook in zijn partij. Hij zegt zelf dat 
men in de VVP voorstander is van grotere kiesomschrijvingen en de eerste gedeputeerde De Buck zegt 
juist het tegenovergestelde.  
Ik zie niet in waarom kiesomschrijvingen van 7, 8 of 9 provincieraadsleden de afstand tussen de 
verkozene en de inwoners veel te groot zou maken. We zitten hier in Oost-Vlaanderen met een 
probleem. Wij willen dat probleem vermijden. Wij hebben het enkel daarover gehad. In het Vlaams 
parlement hebben onze mensen het ook al in het verleden gehad over kiesdrempels, het 
ondemocratische daarvan, enz., maar dat zou de discussie veel te ver leiden.  
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Wij willen enkel wijzen op het probleem. Wij zouden helemaal niet willen dat de minister van 
Binnenlandse Zaken hier gaat ingrijpen en nieuwe verkiezingen laat uitschrijven. Dat zou een jaar voor de 
verkiezingen heel slecht zijn. Wij willen wijzen op het probleem en dat kan het best door de Vlaamse 
regering een betere oplossing te vragen voor het probleem dat zich stelt in Ronse. Dat is alles, en daarbij, 
dat is geen hoogdringendheid, want de besprekingen in het Vlaams parlement zijn nog altijd aan de gang. 

De heer Beke 

Ik wil toch wijzen op een schijnbare tegenstelling. Ik heb alleen het probleem zakelijk geschetst zoals het 
voorligt. De gedeputeerde heeft geantwoord en heeft gezegd: Op dit ogenblik deze discussie voeren 
heeft eigenlijk weinig zin. Ik zie ook geen tegenspraak tussen ons beiden, integendeel, maar blijkbaar zijn 
er partijen die van elk punt een probleem willen maken, alleen om zichzelf interessant te vinden. 

Mevrouw Van Grembergen 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De discussie is te complex om dat hier op vijf minuten uit te klaren. Het is inderdaad een probleem voor 
het Vlaams parlement. We vertrouwen op onze afgevaardigden, analoog met wat collega Van Hecke 
verteld heeft. Ik zal dus tegen het voorstel stemmen.  

De heer voorzitter 

Het punt is voldoende bediscussieerd. Ik zie dat de heer Stevenheydens de stemming vraagt. Hij ziet er 
niet van af. Wie collega Stevenheydens volgt, stemt 'ja'. Wie zijn voorstel om de Vlaamse regering aan te 
schrijven, enz., verwerpt, stemt 'neen'. 

Stemming 

PUNT 14 
INTERPELLATIE VAN DE HEER T. VEYS: “VRAGEN EN BEDENKINGEN BIJ DE ROL DIE DE PROVINCIE OOST-
VLAANDEREN SPEELT INZAKE BEHEER, FINANCIERING EN CONTROLE VAN DE IN OOST-VLAANDEREN GEVESTIGDE 
ONTHAALBUREAUS” 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het woord 'inburgering' kent een steile opgang. Vijf jaar geleden was er blijkbaar geen nood aan 
inburgering. Toen sprak men nog van integratie en moest de modale Vlaming zich gastvrij opstellen. 
Gelukkig hebben de politiek verantwoordelijken - het siert hen en ik ben ervan overtuigd dat er geen 
electorale motieven bij betrokken geweest zijn - uit oprechte bekommernis om de integratie van de 
nieuwkomers, een heus inburgeringsprogramma opgezet.  
Ik moet zelfs toegeven dat wij niet geheel negatief staan tegenover de pogingen van de Vlaamse 
overheid inzake inburgering. Naar onze mening is ze soms te vrijblijvend, soms te schoorvoetend, en ligt 
te weinig de klemtoon op de verplichtingen, op de inspanningen die de zogenaamde nieuwkomer hier 
moet leveren. Er is in ieder geval een duidelijke breuk met het verleden en er worden toch een aantal 
stappen in de goede richting gezet. Dat betekent natuurlijk ook dat de voormalige integratiesector zich 
heeft moeten omvormen tot een inburgeringssector. Dat is redelijk snel moeten gaan en dat heeft 
natuurlijk een aantal gevolgen gehad en daarover wens ik vandaag tussen te komen. 

Op 29 april 2005 heeft de Vlaamse regering op initiatief van de minister van Binnenlands Bestuur Marino 
Keulen - ere wie ere toekomt - beslist om de Inspectie van Financiën te gelasten met het uitvoeren van 
een bijzondere audit van de volledige werking van de onthaalbureaus in Vlaanderen, met inbegrip van het 
aanbod maatschappelijke oriëntatie en de minderjarigenwerking.  
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Voor het goede begrip: in Oost-Vlaanderen slaat dit op 2 van de 8 in Vlaanderen actieve onthaalbureaus. 
Enerzijds heeft men ONOV vzw (Onthaal Nieuwkomers Oost-Vlaanderen) en anderzijds is er Kom-Pas 
Gent vzw. 

Begin oktober heeft de minister de resultaten van de audit voorgelegd aan de Vlaamse regering en de 
dag zelf nog is het dossier van die audit doorgespeeld aan de commissie Binnenlands Bestuur, 
Stedenbeleid, Wonen en Inburgering van het Vlaams parlement. Meteen verschenen daarover een aantal 
persartikelen waaruit blijkt dat er een aantal vaststellingen gebeurd zijn die op zijn minst de wenkbrauwen 
zouden mogen doen fronsen. 
Het is namelijk zo dat de 8 onthaalbureaus, waarvan 2 in Oost-Vlaanderen, nu al grote bedragen krijgen 
en dat zij met die bedragen de hier aanwezige vreemdelingen of - zo men wil - de nieuwkomers wenst in 
te burgeren via taal- en andere cursussen. Ook de provincie Oost-Vlaanderen speelt hierin een 
belangrijke rol, onder meer via het programma NT2.  
Bij de resultaten van die audit heeft de minister al meteen pro-actief een aantal maatregelen voorgesteld 
die moeten inspelen op de pijnpunten die naar boven kwamen in die audit. De minister stelde dat er een 
aantal voorstellen tot verbetering zouden komen op basis van die audit, maar - zo klonk het - "echte 
fraude werd niet vastgesteld."  
Voor alle duidelijkheid, Collega's, ook ik heb geen fraude vastgesteld. Voor zover ik weet, heeft geen 
enkele van die Oost-Vlaamse onthaalbureaus zich verrijkt. Dit betekent echter niet dat er geen problemen 
zouden zijn en de provincie Oost-Vlaanderen een rol kan spelen om ze op te lossen.  

Ik verwijs daarbij naar de twee Oost-Vlaamse onthaalbureaus.  
Er werd namelijk vastgesteld dat voor wat ONOV vzw betreft een bedrag van meer dan 10 000 EUR werd 
aangerekend waarbij het gaat om een factuur van de stad Ronse voor de terugvordering van kosten bij 
de overdracht van het Intergemeentelijk Onthaalbureau Ronse aan de vzw ONOV. Nochtans, volgens 
bijkomende informatie zou het in feite gaan om subsidiebedragen die Ronse diende terug te betalen aan 
de Vlaamse Gemeenschap. De auditcommissie stelt dat deze terugvordering van subsidies onmogelijk 
kan worden ingediend als verantwoording voor de subsidie in de volledige periode. Toen deze 
problematiek aan bod is gekomen in de commissie van het Vlaams Parlement, waar ik beroepsmatig en 
uit interesse aanwezig was, stelde men: dat is een probleem van de stad Ronse en dat moet daar 
aangekaart worden.  
Men stelde voor Kom-Pas Gent vast dat er tussen het stadsbestuur en de vzw Tolk- en Vertaalservice 
Gent blijkbaar convenanten werden afgesloten, maar dat de ingediende kosten ten laste van Kom-Pas 
Gent niet overeenkomen met de onderliggende subsidieperiode. Men concludeerde dan ook dat op deze 
wijze de Vlaamse Gemeenschap Kom-Pas Gent als het ware prefinanciert op basis van convenanten met 
die vzw.  

De tweede vaststelling geldt niet alleen voor de twee voornoemde onthaalbureaus.  
In de conclusies van die audit staat dat de vraag of een subsidiebedrag nog verantwoord dient te worden 
blijkbaar niet meer wordt gesteld door de sector. De vraag wordt in de praktijk wel beantwoord indien de 
bedragen zonder meer door de Vlaamse Gemeenschap worden uitbetaald. De Inspectie van Financiën 
meent dat de afwezigheid van controle een ernstig falen betreft, temeer daar ook uitgegeven bedragen 
worden gebruikt als basis om bijkomende subsidies te vragen.  
Het volgende slaat vooral op vzw Kom-Pas Gent. De Inspectie van Financiën meent dat dient te worden 
bepaald hoever men gaat in de socio-culturele toeleiding van de minderjarige naar vrijetijdsbesteding. 
Deze piste verder betoelagen is volgens de auditcommissie niet vanzelfsprekend. Moet hier worden 
tussengekomen in inschrijvingsgelden van nieuwkomers in de club? Is het nodig pc-initiatie, gratis cursus 
website-opbouw, digitale fotografie, muziek te organiseren en hiervoor een externe overeenkomst af te 
sluiten? Moeten er ook workshops streetdance, breakdance, circustechnieken en dergelijke meer met 
gemeenschapsgelden georganiseerd worden? Het gaat hier over kritiek van de Inspectie van Financiën 
betreffende de werking van de vzw Kom-Pas Gent.  
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Nu, Collega's, wat is de rol van de provincie Oost-Vlaanderen in deze?  
Enerzijds kan men zeggen: de provincie kan pro-actief werken of haar rol die ze tot op heden speelt 
vergroten en daarom heb ik bij het provinciebestuur opgevraagd tot waar die rol zich tot op heden 
beperkte. Aangezien ik ervan uitging dat zij contacten onderhield met die organisaties die in 
Oost-Vlaanderen actief waren, heb ik gevraagd naar de statuten van de vzw Kom-Pas Gent en de vzw 
ONOV. Ik heb het provinciebestuur ook gevraagd naar de samenstelling van de algemene vergadering 
en de raad van bestuur van de twee vzw's, de lopende samenwerkingsovereenkomsten en de financiële 
jaarverslagen van de vzw's die in Oost-Vlaanderen actief zijn. 
Welk antwoord heb ik toen gekregen? "Aangezien het hier om autonome rechtspersonen gaat, dient u uw 
vraag rechtstreeks te richten aan de respectievelijke voorzitters van de vzw's. Er zijn voor geen van beide 
vzw's lopende samenwerkingsovereenkomsten met het provinciebestuur, bijgevolg zijn er in deze geen 
afzonderlijke beslissingen bestendige deputatie." Dit antwoord bevreemdde mij omdat ik uit een aantal 
documenten kan vaststellen dat de band met de provincie Oost-Vlaanderen meer dan duidelijk is en dan 
kan men toch niet stellen dat er geen enkele samenwerkingsovereenkomst is en dat er geen enkele 
beslissing van de bestendige deputatie is. 
Eerst en vooral wanneer ik kijk ... 

De heer voorzitter 

Mijnheer Veys, kunt u stilaan afronden, alsjeblieft? 

De heer Veys 

Neen, het is vrij essentieel. 

De heer voorzitter 

Interpelleren over het punt. Provinciale aangelegenheden, artikel 49. 

De heer Veys 

Het is vrij essentieel dat ik hier kan aantonen dat het gaat over een provinciale aangelegenheid. 

De heer voorzitter 

... u hebt er al vijftien voorgelezen. 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, blijkbaar betwist men dat er een provinciale link is, vandaar dat u mij toch op zijn 
minst de kans mag geven om die aan te duiden. 

De heer voorzitter 

Meer dan een kans, Mijnheer Veys, maar ik zou graag hebben dat je bij het punt blijft en niet alle soorten 
persartikelen erbij haalt. En uw aanwezigheid in het Vlaams parlement siert u. 
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De heer Veys  

Helaas moet ik dat doen omdat ik anders ook niet de aanleiding van mijn interpellatie kan geven en de 
vragen kan stellen die nodig zijn. Ik moet dit doen, want anders kan men mij volmondig zeggen: "Mijnheer 
Veys, er is geen provinciale link. Wij kunnen hierin geen verantwoordelijkheid nemen." Terwijl die er wel 
is.  

Collega's, wanneer ik kijk naar de samenstelling van de vzw Onthaal Nieuwkomers Oost-Vlaanderen, dan 
stel ik eerst en vooral vast dat daarin een aantal centra voor basiseducatie vertegenwoordigd zijn en de 
link met de provincie Oost-Vlaanderen is heel duidelijk ten overstaan van die centra voor basiseducatie. 
Een provincieraadslid van de CD&V is lid van de vzw en ook een directeur van de dienst Welzijn is lid en 
zelfs voorzitter. Ik vermoed dat dit toevallig is, maar volgens het provinciebestuur bewijst dit niet dat er 
een link is met de provincie Oost-Vlaanderen. Wanneer wij even verder gaan kijken in de documentatie 
die ik dan maar zelf heb opgezocht, dan stel ik vast dat zowel voor de contactgegevens als het telefoon-
nummer gebruik wordt gemaakt van de provincie. Het adres, Volderstraat 1, is duidelijk een adres van de 
provincie. Ik vraag me dus af hoe men kan stellen dat er geen enkele beslissing is van de bestendige 
deputatie, geen enkele samenwerkingsovereenkomst van het provinciebestuur met deze organisatie als 
deze organisatie gevestigd is in de gebouwen van de provincie Oost-Vlaanderen.  
Een laatste voorbeeld gaat over de vzw Kom-Pas Gent. Ook daarin zetelt een ambtenaar van de 
provincie Oost-Vlaanderen. Het zal weliswaar toevallig zijn, maar ook hier is de link met de provincie 
Oost-Vlaanderen zeer duidelijk. Het volstaat dus niet om te zeggen dat er geen beslissingen bestendige 
deputatie zijn en geen samenwerkingsovereenkomst. Diezelfde ambtenaar geeft namens zijn vereniging 
als contactadres een adres op van de provincie Oost-Vlaanderen.  

Collega's, ik vat samen.  
Er is wel degelijk een link met de provincie Oost-Vlaanderen, dus ik neem er geen genoegen mee dat 
men mij met een kluitje in het riet probeert te sturen, dat men niet op de hoogte is van de statuten van de 
vzw's, dat men niet op de hoogte is van de samenstelling van de vzw's, dat er geen enkele beslissing is 
van de bestendige depuatatie en geen enkele samenwerkingsovereenkomst. Daarop afgaande besluit ik 
dat er wel degelijk een link is met de provincie Oost-Vlaanderen en ik had dan ook graag een antwoord 
gekregen op mijn vragen. 
- In welke mate is de provincie Oost-Vlaanderen op de hoogte van de inbreuken of de misbruiken die 

vastgesteld werden in deze audit? 
- Welke rol heeft de provincie Oost-Vlaanderen gespeeld bij deze twee onthaalbureaus? De link is zeer 

duidelijk. 
- Welke inspanningen zal de provincie zelf leveren om tegemoet te komen aan deze terechte kritieken 

waaruit blijkt dat er toch op zijn minst een en ander fout loopt bij de twee betrokken vzw's? 

De heer voorzitter 

Dank u, Mijnheer Veys.  
U hebt enorm veel tijd nodig gehad om een conclusie te maken voor drie vragen aan de deputatie. Ik heb 
drie vragen onthouden.  

De heer Lootens 

Ik begrijp de alertheid van Mijnheer Veys in deze. Het gaat over nieuwe mensen die naar ons toekomen, 
nieuwkomers. Sommige mensen zullen denken dat het over onthaal gaat. Het gaat natuurlijk niet over 
onthaal. Het gaat over nieuwkomers. Kom-Pas is goed gekozen: hij 'komt pas'.  
Mijnheer Veys heeft ons gerustgesteld vanaf het eerste moment: er is geen fraude. Hij heeft er naar 
gezocht zoals een Torquemada, de stichter van de inquisitie en het is goed dat hij ons onmiddellijk 
geruststelt. Ook het Rekenhof stelt geen fraude vast. Wel fouten, maar geen fraude. Er is geen verrijking 
geweest, er zijn geen misdrijven gepleegd.  
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Die organisatie is niet Volvo of Sidmar, het is geen groot bedrijf en het moet natuurlijk een en ander leren, 
heb ik begrepen uit het dossier. Er moet een degelijke boekhouding gevoerd worden en men moet 
opletten met overheidsgelden: men moet daar consciëntieus en voorzichtig mee omgaan. Die kredieten 
staan er wel in. Nergens wordt gezegd door het Rekenhof, zeker niet door de minister: "Provincie, stad 
Gent, andere stad, andere gemeente: optreden! Neen, men stelt gewoon vast dat de manier van werken 
voor verbetering vatbaar is, dat het efficiënter kan en daarover gaat de lange inleiding van mijnheer Veys 
om tot zijn drie vragen te komen. Ik kan daar gerust inkomen en ik begrijp dat hij zeer bezorgd is over die 
mensen die 'pas komen'. Hij wil dat ze op de juiste manier onthaald worden en er mag geen bricolage 
zijn, het moet zeer goed voorbereid zijn. En daarom steun ik zijn vraag niet, maar zal ik graag luisteren 
naar het antwoord waarvan ik weet dat het ook goed zal zijn.  

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik denk dat ik er niet in zal slagen. Ik lees de interpellatie van de heer Veys voor: "Vragen en 
bedenkingen bij de rol die de provincie Oost-Vlaanderen speelt inzake beheer, financiering en controle 
van de in Oost-Vlaanderen gevestigde onthaalbureaus."  
Het antwoord daarop kan bijzonder kort zijn: geen. Dat is wat je vraagt. Ik lees uw toelichting en die is 
compleet verschillend van datgene wat u hebt aangebracht, maar dat past natuurlijk bij uw hoffelijkheid, 
waarvoor hartelijk dank.  
Wanneer in het regime waarin we vooralsnog leven personen ten private titel wensen deel uit te maken 
van een vzw, dan ga ik dat niet controleren. Ik controleer ook niet van welke vzw's, obscure of gene, gij al 
dan niet zoudt lid zijn. Het interesseert mij gewoon niet. Ik leef en ik ben opgegroeid in een regime dat mij 
geleerd heeft respect te hebben voor de persoonlijke vrijheid van individuen. 

Terzake nu.  
Is er een samenwerkingsverband tussen de provincie Oost-Vlaanderen en ONOV? Neen.  
Is er een samenwerkingsverband tussen de provincie Oost-Vlaanderen en Kom-Pas Gent? Neen. 
Is er een projectondersteuning geweest bij de opstart? Ja. 
Is er een link? Ja, wij huisvesten ONOV, maar wij hebben er, behalve het feit dat wij huisvesten, geen 
samenwerkingsakkoord mee.  

Wat dan uw andere aantijgingen betreft naar het zogenaamde gebruik en het door u gebruikte 'misbruik': 
ik heb die vandaag niet meer gehoord, maar u hebt die op andere plaatsen gebruikt, misbruikt. U hebt 
zelf het antwoord gegeven wat betreft de situatie van ONOV en Ronse. Wat betreft Kom-Pas Gent - 
hoeveel is het bedrag? 125 000 EUR? - daarvan is het antwoord in het auditrapport zelf te lezen en 
wanneer je de eerlijkheid hebt om het rapport goed te lezen, dan zult gij daar het antwoord vinden: er is 
geen sprake van misbruiken, er is alleen sprake van op verkeerde plaatsen bedragen zetten.  
U kunt glimlachen zoveel als u wilt. Voorzitter, ik antwoord op de interpellatie van de collega: de rol 
inzake beheer, financiering en controle van de onthaalbureaus, de rol die wij als provinciale overheid 
spelen: geen enkele. Wat een aantal personen ten private titel doet, is niet mijn zaak en ik ben blij en 
gelukkig in een regime te leven dat dat toelaat. 

De heer Veys 

Ik zou een bijkomende vraag willen stellen aan de heer gedeputeerde. Is - gelet op de conclusies die uit 
de audit naar voren zijn gekomen - het niet wenselijk dat de provincie haar betrokkenheid vergroot ten 
overstaan van beide organisaties. Ik denk dit - en ik heb dat ook in mijn inleiding gezegd - omdat de 
sector op korte tijd zeer snel is moeten groeien. 

De gedeputeerde zegt: "wat privé-personen doen en van welke vzw zij lid zijn, is hun zaak". Ik heb het 
hier niet over een provincieraadslid, maar over de directeur van de dienst Welzijn. Als hij in de vzw zetelt 
en als adres een adres van de provincie opgeeft, dan is dat niet namens zichzelf, maar namens de 
provincie. 
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De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Gaan wij in op de vraag van collega Veys? Neen. Timeo Danaos et dona ferentes. Het is te gevaarlijk als 
het voorstel van hem komt. Indien het voorstel vanuit de sector zelf komt, zullen we zien hoe we daarop 
zullen reageren. En nog eens: wat ambtenaren doen, waarvan zij lid zijn, niet gemandateerd door noch 
de deputatie, noch de provincieraad, dat is privé en daar hebben wij eigenlijk geen zaken mee voor zover 
datgene wat in dergelijke instellingen gebeurt niet strijdig is met de functie die zij uitoefenen, niet strijdig is 
met hun werk, niet strijdig is met de goede zeden, enz. In ieder geval, daar zal ik mij niet mee bemoeien 
en ik neem aan dat noch de collega's in deputatie, noch de raadsleden in deze raad dit zullen doen.  

PUNT 19 
ALGEMENE VERGADERINGEN INTERCOMMUNALES TEVELO (25 NOVEMBER 2005), LAND VAN WAAS 
(30 NOVEMBER 2005), CREMATORIUMBEHEER (7 DECEMBER 2005), TEVEOOST (9 DECEMBER 2005) EN VENECO 
(15 DECEMBER 2005) 
- KENNISNEMING VERSLAGEN PROVINCIALE BESTUURDERS 

Kennisneming 

PUNT 45 
VOORSTEL VAN MEVROUW G. ZENNER-DE GRYZE M.B.T. DE INTERACTIEVE DIGITALE TELEVISIE 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Interactieve digitale televisie is vandaag een realiteit. 
Tot in het voorjaar kregen wij de televisiekanalen langs de kabel binnen via een analoog signaal. Met 
interactieve digitale televisie kan je via een draadloos toetsenbord e-mailen terwijl je naar een tv-
programma kijkt, surfen, sms'jes versturen, informatie opvragen, je eigen programmagids opstellen of je 
eigen film reserveren en zoveel meer, maar daar hangt wel een fameus prijskaartje aan. 
Vlaanderen is voor 98% bekabeld en er is een grote tevredenheid over het televisieaanbod, maar dat 
hinderde Telenet en Belgacom niet om deze zomer met digitale televisie te starten. 

Het prijskaartje bij Telenet bijvoorbeeld ziet er als volgt uit: 
- Aansluiten op de kabel. 
- Een digibox waarmee je digitale tv kunt kijken: 199 EUR + 25 EUR activeringskosten + eventuele 

andere aansluitingskosten. 
- Een digicorder om programma's op te nemen: 349 EUR. 
- Een kabeltuner, waarborg: 49 EUR, of 25 EUR voor zij die recht hebben op een sociaal tarief, dit enkel 

om het programma-aanbod te kunnen behouden. 
Bovendien, als je in de videotheek een dvd huurt, betaal je cash. Bij het downloaden krijg je pas op het 
einde van de maand je factuur en dit zal zeker sociale implicaties hebben. Op termijn wordt tv-kijken veel 
duurder, ook al krijg je daar andere diensten en programma's voor in de plaats. 

Zonder dan nog te spreken van de sociale kloof die wordt gecreëerd. Is het de bedoeling cursussen in te 
richten om bepaalde bevolkingsgroepen te leren omgaan met interactieve digitale televisie? 
Uiteraard kan je nog altijd kiezen om niet te opteren voor de Telenet digitale tv en hieromtrent kan je 
laconiek lezen op de website van Telenet, ik citeer: 
"Indien u niets onderneemt, dan hoeft u niets te vrezen: indien u geen digitale ontvangstapparatuur wenst 
aan te schaffen, kan u blijven kijken naar 26 televisiezenders die standaard worden aangeboden. 
Misschien is dat voldoende in uw situatie." 
En wat met die slechtziende dame van 80 jaar, niet zo bemiddeld, die haar programma's kiest in functie 
van haar handicap, namelijk Arte, BBC world, France 3 omdat daar toevallig veel praatprogramma's en 
documentaires worden aangeboden. Pech, zegt u dan! Neen, onaanvaardbaar! 
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Het kan niet dat, nu het kijk- en luistergeld is afgeschaft, het op een andere, verdoken manier wordt 
heringevoerd. Ik durf ervoor te pleiten om onze vertegenwoordigers namens de provincie in de diverse 
kabelmaatschappijen het probleem te laten aankaarten en er in elk geval voor te ijveren dat het vroegere 
aanbod ook digitaal zonder kostenverhoging beschikbaar zou gesteld worden. En dat men in de toekomst 
toch minstens overleg zou plegen met de vertegenwoordigers van de openbare sector in de diverse 
kabelmaatschappijen. De kabelmaatschappijen hebben eigenlijk al niet veel meer te zeggen sinds de 
operatie Telenet, maar men zou ze toch minstens als een spreekbuis van de publieke opinie kunnen 
gebruiken.  
Dank u. 

De heer Lootens 

Ik feite is dit een tussenkomst die wij ook konden maken, maar u hebt ze beter gedaan. Onze fractie sluit 
zich volledig aan bij wat u daarnet gezegd heeft.  

De heer voorzitter 

We gaan het verder inkaderen in het inhoudelijke van het mandaat van onze vertegenwoordigers. We 
gaan hierover dus geen afzonderlijke stemming houden. Het kadert volledig in hun mandaat. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Voorzitter, heel kort.  
Er zijn eigenlijk twee invalshoeken.  
1. Hoe gaan wij met interactieve televisie om? De collega bevoegd voor communicatie heeft daarrond al 

een paar ideeën geformuleerd, want er zitten ongetwijfeld ook heel wat mogelijkheden voor de 
openbare sector in interactieve televisie. Trouwens, vanuit de dienst Communicatie zal men eerlang 
contact opnemen met de regionale zenders om te bekijken hoe we de regionale nieuwsuitzendingen 
via 'Video On Demand' ter beschikking kunnen stellen. Dat zou er ook voor zorgen maken dat men in 
het zendgebied van AVS kan kijken naar Kanaal 3 en omgekeerd. Voor de provinciale uitstraling zal 
dit een voordeel zijn. We zouden via die digitalisering ook ons eigen aanbod van dienstverlening 
beschikbaar kunnen stellen. 

De kostprijs.  
Collega, Ik steun u volkomen. Trouwens, wie lid is van Teve-Oost weet dat ik daar op de vorige algemene 
vergadering reeds tussengekomen ben in die zin. De kabelmaatschappijen zijn nu in feite financierings-
maatschappijen: zij beheren de gelden die ze gebeurd hebben bij de operatie Telenet. Gelukkig is dat 
nog redelijk afgelopen, want we hebben op een bepaald moment met schrik gezeten. The call options, 
noem maar op, wat we daar allemaal mee meegemaakt hebben. Dat is gelukkig redelijk goed afgelopen, 
ook voor onze beperkte kapitaalsparticipatie. Het enige wat die maatschappijen nog doen vandaag is 
geld beheren en spreekbuis zijn van de samenleving.  
Het is vanuit die invalshoek dat daarover vroeger al is tussengekomen, maar het is, denk ik, een heel 
goede suggestie dat onze vertegenwoordigers in de diverse kabelmaatschappijen op die nagel zouden 
blijven kloppen, want wie de kostprijsvergelijking maakt, zal wel zien dat er over gans Vlaanderen een 
uitvlakking gekomen is van de kostprijs om kabeltelevisie te krijgen. Dat wil in de praktijk zeggen dat 
vooral de prijzen van diegenen met een laag tarief - waartoe bijvoorbeeld Teve-Oost indertijd behoorde - 
serieus omhoog gegaan zijn. Daarbij komt dan de truc van de digitalisering. Ik noem dat een truc en 
eigenlijk is dit niet serieus. Ik vind dat we dat moeten blijven aankaarten. De collega heeft gelijk. Ik denk 
trouwens dat er een ruime meerderheid in deze raad voor te vinden is om het probleem aan te kaarten 
daar waar het pas heeft in de beheersorganen van die intercommunales. 
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De heer Van Hecke 

Ik vind dat er moet gestemd worden over dit voorstel, want ik vind het een zeer goed voorstel. Het is 
belangrijk dat we dat stemmen zodat onze vertegenwoordigers in de bevoegde organen kunnen zeggen: 
wij hebben hier een mandaat van de provincieraad en gans de provincieraad staat hierachter. Ik vind het 
fundamenteel dat we effectief stemmen.  

De heer voorzitter 

Excuseer, Mijnheer Van Hecke, ik ben nog altijd in de waan van bepaalde tussenkomsten.  
Het is een openbare stemming en ik zou voorstellen dat de stemmingen van de mandaten dit punt 
inkapselen. Kunt u daarmee akkoord gaan? 

De heer Van Hecke 

Het staat apart geagendeerd met een aparte stemming. Het lijkt mij toch belangrijk dat we dit niet met het 
mandaat meenemen, maar dat we daar een uitdrukkelijke stemming voor organiseren. 

De heer voorzitter 

Goed, het bureau is akkoord dat we eerst stemmen over het voorstel van mevrouw Zenner-De Gryze met 
betrekking tot interactieve digitale televisie.  

Stemming  

VASTSTELLING MANDATEN VERTEGENWOORDIGERS 

Stemming  

AANDUIDING VERTEGENWOORDIGERS 

Tevelo: 
- effectief: Patrick Van Landeghem 
- plaatsvervangend lid: Georges Anthuenis 

Land van Waas:  
- effectief: Hilaire Liebaut 
- plaatsvervangend lid: Jozef Van Pée 

Crematoriumbeheer:  
- effectief lid: Dominique Moors-Adriaensen 
- plaatsvervangend lid: Georges Anthuenis 

Teveoost: 
- effectief lid: Nicole De Block-De Vos 
- plaatsvervangend lid: Gerda Zenner-De Gryze 

Veneco: 
- effectief lid: Nicole De Block-De Vos 
- plaatsvervangend lid: Jozef Van Pée 

Stemming  
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PUNT 24 
COMPTABILITEIT: KENNISNEMING VAN DE BEHEERSREKENING 2004 EN VASTSTELLING VAN DE JAARREKENING 2004 

Kennisneming 

De heer Veys 

Ik zou graag eerst gebruik maken van mijn spreekrecht. Ik sluit een beetje aan bij de kritiek die ik reeds in 
verschillende commissies heb geuit. Wij keuren vandaag de rekening 2004 goed.  
Wanneer wij naar de dikke pak papier kijken - we kunnen hem perfect naast die van de begroting 
2005-2006 leggen - dan stel ik een zeker cynisme vast waarmee dit met een drafje wordt behandeld, 
zowel in de commissie als hier tijdens de raad en de negen raadsvergaderingen die we zullen moeten 
besteden aan de begroting 2006.  
Ik haal een voorbeeld aan om aan te tonen dat het wel degelijk van nut is om die rekening te bespreken. 
Ik verwijs naar pagina 517 van de rekening 2004, deel 2. Ik lees bij de ontvangsten voor de dienst Jeugd, 
Opbrengsten uit verhuring gebouwen - en logisch dat dit slaat op het Jeugdvormingscentrum in 
Dendermonde - dat het oorspronkelijke krediet van 30 000 EUR slechts 5 813 EUR heeft opgebracht.  
Ik koppel daaraan graag de uitgaven op pagina 520. Het gaat hier opnieuw over Jeugdvormingscentrum 
De Abdijschool te Dendermonde. Voor constructies in aanbouw was een oorspronkelijk krediet van 
25 000 EUR voorzien en uiteindelijk wordt daar maar 4 400 EUR voor uitgegeven.  
Ik vind de stiefmoederlijke manier waarop het Jeugdvormingscentrum in Dendermonde behandeld wordt 
een beetje symptomatisch voor dit dossier. Ik denk dat andere problemen, andere pijnpunten zeker naar 
boven zouden kunnen komen bij een bespreking van deze rekening en ik zou dan ook bij de voorzitters 
van de commissies aandringen dat men de bespreking van de rekeningen in het vervolg wel agendeert 
op de bevoegde commissies.  

De heer Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ook ik ben provincieraadslid van een oppositiepartij, maar ik heb echt niet de indruk, noch het gevoel dat 
deze rekeningen op een drafje worden afgehandeld en dat die niet au fond op de commissie konden 
behandeld worden. Er waren daar - ik zal niet zeggen massa's - ambtenaren aanwezig, maar alle 
bevoegde ambtenaren waren aanwezig om daar technisch-inhoudelijk toelichting te geven. Ik kan alleen 
maar vaststellen dat de heer Veys hoogstwaarschijnlijk tijd te kort komt omdat hij te veel aandacht 
besteed aan het uitpluizen en het als een inquisiteur uitziften van minieme details van andere dossiers en 
dan inderdaad geen tijd overheeft voor een belangrijk beleidsinstrument, een controle-instrument zoals 
de rekening, maar dat is gewoon een beetje een andere organisatie van de werkwijze in het eigen 
huishouden. 
Dank u. 

Applaus 

De heer voorzitter 

Mijnheer Veys, ik bevestig wat mijnheer Gillis heeft gezegd. Er waren daar vier of vijf ambtenaren 
aanwezig. U hebt ruim de tijd gehad om uw vragen te stellen, technische vragen dan. 
Nog één vraag. 
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De heer Veys 

Staat u mij toe om de persoonlijke aantijgingen van collega Gillis te weerleggen? 
Ik waardeer natuurlijk zijn bezorgdheid voor mijn persoonlijke organisatie en mijn organisatietalent. Ik ben 
ervan overtuigd dat die wel gemeend is. Ik wil dit toch tegenspreken, want mijn eerste vraag was nog niet 
gesteld in de 1ste commissie of de heer Vercamer zei me: "Ja maar, Mijnheer Veys, die vragen moet je 
stellen bij de besprekingen van de begroting 2005. Dus het klopt niet dat wij de gelegenheid kregen, want 
men nam mij al op voorhand het woord af.  

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter,  
Wij hebben een commissievergadering. Iedereen kan die commissievergadering voorbereiden naar eigen 
godvrucht en vermogen en kan daar alle mogelijke vragen stellen. Die commissie is wat ze is en de 
documenten zijn lijvig. We kunnen dat niet ontkennen, maar stel u voor dat we met een paar blaadjes 
naar de mensen toe zouden gaan in de commissie. Dan zouden ze zeggen: deputatie, ge doet uw werk 
niet. Trouwens, de vorm van die documenten is voorgeschreven, we maken die niet zelf. Het is aan 
iedereen om uit te maken hoeveel tijd hij eraan besteed en wat hij eruit haalt. 

Tweede opmerking van mijnheer Veys. 
Er is een verschil tussen een begroting waarin men de zaken zo goed mogelijk raamt en een rekening 
waarin men zegt wat het uiteindelijk gekost heeft of hoeveel we hebben uitgegeven. Het is een elementair 
verschil waar we regelmatig mee in botsing komen en ik denk niet dat men ooit al begrotingen gehad 
heeft, hetzij in een gemeente, hetzij in een provincie, waar uiteindelijk de rekening de perfecte weergave 
was van de begroting.  
Dat zou mij toch wel straf verwonderen, hoor. Ik ga er niet meer over zeggen, Mijnheer de Voorzitter.  
Ik stel voor dat we stemmen.  

Stemming  

PUNT 25 
BEGROTING 2005: GOEDKEURING VAN DE 5DE REEKS WIJZIGINGEN 

Stemming 

PUNT 26 
BEGROTING 2005: KENNISNEMING VAN DE KREDIETVERSCHUIVINGEN CONFORM ARTIKEL 10 VAN HET KB VAN 
2 JUNI 1999, ZOALS DIE WERDEN GOEDGEKEURD DOOR DE BESTENDIGE DEPUTATIE IN HET DERDE KWARTAAL VAN 
2005 

De heer Veys 

Een korte vraag over de manier waarop wij dit document gepresenteerd krijgen. Zou het mogelijk zijn om 
in de toekomst iets meer te duiden wanneer er specifieke kredietverschuivingen zijn die bepaalde 
redenen hebben? Ik zou willen vragen om dat daarin op te nemen, want nu is dat niet het geval. Ik wil de 
1ste commissie niet nodeloos vervelen met mijn detailvragen. 

Kennisneming 
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PUNT 27 
PERSONEEL - PROJECTEN: VASTSTELLING VAN DE CONTRACTUELE PERSONEELSBEZETTING 

De heer voorzitter 

De Groen!-fractie heeft een gesplitste stemming gevraagd. Het eerste zou gaan over het golfgebeuren en 
het tweede over de bosgroep.  

De heer Gillis 

Een korte stemtoelichting.  
Het gaat inderdaad over twee aparte projecten. Aangezien onze fractie al jaar en dag van mening is dat 
elke investering, elke beheerskost, elke personeelsuitgave voor het golfbedrijf een zinloos iets is, vragen 
wij de gesplitste stemming. Op dat onderdeel zullen wij dus tegenstemmen. Bij het tweede onderdeel, de 
bosgroep Vlaamse Ardennen, zullen wij voorstemmen. 

De heer Stevenheydens  

Voorzitter, wij gaan hetzelfde doen. Ik heb hierover ook een begrotingsvraag ingediend dus ik ga er 
vandaag niet verder over uitwijden. Ik stel voor om gewoon te stemmen en tijdens de begrotings-
bespreking op dit onderwerp terug te komen. 

De heer voorzitter 

Dat is een zeer goed besluit.  

Stemming 

PUNT 28 
HUYSMANHOEVE EEKLO: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR DE HERAANLEG VAN DE OPRIT EN DE PARKING 

Stemming  

PUNT 29 
JEUGD: OPHEFFING VAN HET REGLEMENT VAN 11 FEBRUARI 1998 BETREFFENDE DE KWALITEITSBEVORDERING 
VAN DE SPEELPLEINWERKING 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Wij zullen de opheffing van dit reglement niet goedkeuren.  
De provincie verdient alle lof voor de bijkomende inspanning die ze indertijd heeft gedaan voor de 
speelpleinwerking. Ik heb ook op het werkveld de waardering van de sector mogen ervaren. Vandaag 
gaan we dit reglement helaas afschaffen. Wat ik niet goed begrijp is dat men dit reglement, goed voor 
30 000 EUR, gaat afschaffen zonder dat er een nieuw reglement voorhanden is. Ik stel nochtans vast dat 
er vanuit de sector vraag is naar een andere vorm van ondersteuning, dat daarrond ook wordt nagedacht. 
Ik heb een beetje de slechte ervaring met bepaalde afschaffingen van reglementen als men daar niet 
direct iets nieuws aan koppelt en de begroting is vrij duidelijk: men schrapt gewoon. Men zegt niet dat in 
2006 een nieuw reglement wordt voorzien. Deze middelen zijn weg en komen misschien niet meer terug. 
Vandaar onze kritiek. We zullen ons dan ook onthouden op de afschaffing van dit reglement. 
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De heer Van Hecke 

We gaan vanuit de oppositie de deputatie wel volgen. We hebben in de raad al verschillende keren 
duidelijk gezegd dat we niet altijd nieuwe reglementen moeten maken, maar dat we er soms ook wel 
eens moeten afschaffen. Dat wil natuurlijk niet zeggen dat we om het even wat moeten afschaffen, maar 
als we de stukken goed lezen - en ik heb ze goed gelezen - dan staat daar dat men na overleg met het 
veld zelf tot de conclusie is gekomen dat die taak er eigenlijk op zit. We hebben al verschillende keren 
gezegd dat als de provincie in een gat springt omdat er een nood is, de provincie ook moet kunnen 
zeggen dat haar taak is afgerond, dat ze ermee stopt. We kunnen die middelen aanwenden voor andere 
initiatieven.  
In de stukken staat dat de provincie andere initiatieven zal ontwikkelen, ook rond speelpleinwerking, maar 
dan bijvoorbeeld rond gehandicaptenwerking. Misschien is men het er bij andere fracties niet mee eens 
om meer aandacht te besteden aan de integratie van gehandicapten in het jeugdwerk, dit kan best zijn. 
Wij vinden dit wel een goede heroriëntatie en om een duidelijk signaal te geven aan de gemeente-
besturen dat men middelen zal moeten herzien, is het logisch dat we nu de beslissing nemen om het af te 
schaffen. We rekenen erop dat er een initiatief komt voor nieuwe subsidiëring en we nemen de 
gedeputeerde op zijn woord. Daarom steunen wij dit punt.  

De heer Veys  

Blijkbaar heeft de collega niet alleen niet goed gelezen, maar ook niet goed geluisterd. Ik heb juist 
gezegd dat een van de vragen komt van de sector van de gehandicaptenwerking, u hebt het aangehaald. 
Op geen enkel moment hebben wij ons daartegen uitgesproken. Ik hoop dat u ook even aandachtig de 
begroting heeft gelezen en u zult zien dat daar geen budget is voorzien voor een reglement dat 
tegemoetkomt aan deze vraag. Vandaar mijn argwaan en mijn vraag om een signaal te geven dat men 
daar toch werk van gaat maken. 

Stemming 

PUNT 30 
JEUGD: TOEKENNING VAN EEN SUBSIDIE VAN 29 280 EUR AAN VZW HABBEKRATS GENT 

De heer Veys 

Ook al gaat het punt over Habbekrats toch zal mijn tussenkomst niet te herleiden zijn tot een habbekrats, 
laat staan de subsidie.  
Ik heb ernstige bedenkingen bij deze toekenning en ik voel mij goed gesterkt vanuit de sector, want op de 
laatste algemene vergadering van de Provinciale Jeugdraad werden ernstige bedenkingen geuit omtrent 
de werkwijze, de werking en de manier waarop dit dossier hier vandaag op de raad komt.  
Enerzijds is er de problematiek van Habbekrats zelf. Habbekrats is een organisatie die hoofdzakelijk in 
Gent werkt en zij krijgen een betoelaging, of ze hebben toch de voorbije jaren een ernstige betoelaging 
gekregen van de provincie Oost-Vlaanderen op basis van het reglement inzake jeugdwerk. 

Wij stellen evenwel vast dat ze in 2005 blijkbaar door de evolutie van hun werkvorm ineens een zeer 
zware Gentse pijler krijgen en het reglement op het jeugdwerk is daar zeer duidelijk over: het moet gaan 
over jeugdwerk dat het stedelijk of het gemeentelijk niveau overstijgt. Ik denk dat dit een goed principe is, 
een jongerenwerking die specifiek verbonden is aan een bepaalde gemeente dient lokaal of gemeentelijk 
ondersteund te worden en Habbekrats heeft toch een duidelijke band met de Gentse poot. 
Uit de evaluatie van de provinciale administratie is gebleken dat zij niet in aanmerking kwamen voor 
provinciale ondersteuning. Men zegt zelfs veel meer. Het feit dat Habbekrats er niet in slaagt om rond te 
komen, ligt in feite aan de werkvorm zelf: zij werken quasi niet met vrijwilligers. Toch wel vreemd voor 
een organisatie die beroep doet op een reglement van het jeugdwerk.  
Anderzijds is hun kostenstructuur dermate dat zij in feite altijd verlieslatend draaien.  
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De provincie hanteert een reglement dat zegt dat de werking van de organisatie in kwestie het 
gemeentelijk niveau moet overstijgen. Dat is de voorwaarde voor subsidiëring. Dit reglement zou, meen 
ik, ook mogen zeggen dat de organisatie moet beroep doen op vrijwilligers, dat de organisatie moet 
zorgen dat de kostenstructuur dermate wordt opgesteld dat zij niet elk jaar geconfronteerd wordt met een 
groot structureel verlies.  

Welk signaal geeft de provincie Oost-Vlaanderen aan het Oost-Vlaamse jeugdwerk?  
Zij geeft het signaal dat er, ook al voldoe je, nog altijd een achterpoortje is en via dat achterpoortje komt 
Habbekrats binnen, niet voor een habbekrats, maar wel voor 29 280 EUR. Het Oost-Vlaamse jeugdwerk 
is daar nog minder tevreden over. Als de subsidiepot voldoende was, betekende dit voor hen 100% 
betoelaging van hetgeen waarvoor zij in aanmerking komen. Door de beperkte subsidiepot krijgen zij 
maar 80% en door nog een keer de habbekrats die Habbekrats krijgt, daalt die betoelaging naar 75%. 
Het jeugdwerk van Oost-Vlaanderen is daar dus tweemaal de dupe van. Eenmaal door het feit dat een 
organisatie die niet voldoet aan het reglement via een achterpoortje binnenkomt en een tweede maal 
doordat het subsidiebedrag dat het overige Oost-Vlaamse jeugdwerk krijgt nogmaals wordt beknibbeld. 

U zal wel vragen: "Mijnheer Veys, staat u niet achter de werking van Habbekrats?" Die vraag is hier 
irrelevant. Wat wel relevant is, is dat wanneer wij vaststellen dat een organisatie een specifiek 
gemeentelijke, stedelijke, Gentse werking heeft, zij zich ook moet wenden tot die Gentse overheid. Gent 
is toch niet onbemiddeld en perfect geplaatst om voor die ondersteuning te zorgen, maar wat zegt de 
Gentse schepen ... 

De heer voorzitter 

Collega, maak het toch eens kort. Kunt u de zaak niet wat inkorten? We hebben allemaal de acht 
bladzijden tekst. Ik heb hem ook liggen, hoor. 

De heer Veys 

Ja, maar het citaat dat ik nu wil voorlezen, staat daar niet in . 

De heer voorzitter 

Mijnheer Veys, het uur vordert hoor. Ik heb tijd en u hebt zeer veel tijd, maar beleefdheidshalve en ten 
overstaan van al deze collega's zou ik u willen vragen om 'to the point' te komen. Ik weet het, het is een 
Engelse term, maar kom tot de eindconclusie en stel uw vragen aan de gedeputeerde. 

Applaus 

De heer Veys 

Ik hoop dat de collega's die anders om 18 uur gaan lopen niet geapplaudisseerd hebben. 
Wat staat er in het schrijven van de schepen van de stad Gent?  

De heer voorzitter 

We zitten hier in de provincieraad. 
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De heer Veys 

Hoe komt het dat zij hier komen? Mijnheer de Gedeputeerde, in het dossier - en het is uw dossier - staat 
er dat ze een Gentse werking hebben. Wel, dat ze dan bij Gent aankloppen. Wat zegt de schepen van 
Gent? Ge moet bij de provincie gaan. Zo is het gemakkelijk, dat kunnen ze bij elk dossier doen. En wie is 
hiervan de dupe? Enerzijds ondergraaf je je eigen reglement en anderzijds is het Oost-Vlaamse 
jeugdwerk de dupe. 

De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Voorzitter, ik zal bijzonder kort zijn omdat het antwoord integraal gegeven is in de commissie.  
Het gaat hier effectief om een heel specifieke vorm. Als mijnheer Veys deze raad een achterpoortje 
noemt, dan is dat voor hem, want het is net omdat het niet binnen een reglement past dat we naar de 
provincieraad komen, naar dit achterpoortje. Collega's, nu weet jullie meteen tot wat jullie gereduceerd 
zijn.  

Waarom moeten wij naar dit achterpoortje, dus naar u allemaal, komen? Wel, om de zeer eenvoudige 
reden dat wij naar zo'n specifieke doelgroep gaan - die allicht niet de grote bekommernis van mijnheer 
Veys is, dat kan ik mij voorstellen - maar waar men effectief veel minder dan in andere jeugdopvang-
gebieden kan werken met vrijwilligers. Het is een dermate specifieke doelgroep dat het verantwoord is 
dat er een heel specifieke aanpak is. Vandaar dat wij deze raad voorstellen om dit bedrag te stemmen 
vooraleer wij een echt structurele oplossing vinden - en dat zal allicht een nominatim oplossing zijn - voor 
deze specifieke jeugdvorm. Ik vraag om dat hier binnen deze raad te beslissen via het achterpoortje dat 
wij vanaf nu met zijn allen zijn.  

Doet dit tekort aan de structurele ondersteuning? Neen, want dit geld wordt niet weggenomen uit de 
structurele ondersteuning. Ook daar vergist mijnheer Veys zich.  

Voorzitter, ik vraag de stemming.  

Stemming 

PUNT 31 
ARCHEOLOGIE: PROJECTVERENIGING KALE-LEIE ARCHEOLOGISCHE DIENST (KLAD):  
- TOETREDING VAN DE PROVINCIE ALS LID 
- VOORDRACHT VAN 2 BESTUURDERS 

Stemming  

De heer voorzitter 

Er is een voordracht van twee bestuurders. Mag ik de voordrachten kennen? 

De heer Liebaut 

Namens de CD&V, de heer Henk Heyerick. 

De heer Maes  

Namens de VLD, de heer Johan Beke.  
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De heer voorzitter 

Zijn er tegenvoorstellen? Geen? Dan gaan we stemmen. 

Stemming  

PUNT 32 
BIBLIOTHEKEN - STREEKGERICHT BIBLIOTHEEKBELEID: GOEDKEURING VAN HET CONVENANT MET HET INTER-
GEMEENTELIJK SAMENWERKINGSVERBAND LAND VAN WAAS MET BETREKKING TOT DE WERKING VAN BIBLIOWAAS 

Stemming  

PUNT 33 
ONDERWIJS: GOEDKEURING VAN DE WIJZIGINGEN AAN HET STATUUT VAN HET NIET-GESUBSIDIEERD ADMINISTRA-
TIEF EN TECHNISCH, MEESTERS-, VAK- EN DIENSTPERSONEEL 

Stemming  

PUNT 34 
PROVINCIAAL RUP 'MUSEUMSITE VELZEKE' ZOTTEGEM: DEFINITIEVE VASTSTELLING 

Stemming  

PUNT 35 
BOSGROEP VLAAMSE ARDENNEN VZW: GOEDKEURING VAN DE SAMENWERKINGSOVEREENKOMST 

Stemming  

PUNT 36 
NOORD-ZUIDSAMENWERKING: TOEKENNING VAN AANVULLENDE WERKINGSSUBSIDIES VOOR ORGANISATIES MET 
BOVENLOKALE UITSTRALING EN/OF RESIDENTIËLE VOORZIENING IN OOST-VLAANDEREN 

De heer Veys 

Wij zullen tegen dit voorstel stemmen. Het hoeft weinig verwondering. 
Ik denk dat dit dossier aantoont dat onze politieke kritiek in het verleden op een organisatie als 11.11.11 
terecht was. Nu blijkt ook om technische redenen deze kritiek terecht, want men moet zelf  toegeven dat 
de koepel 11.11.11 Oost-Vlaanderen niet de geschikte koepel is voor subsidiëring, want zij zeggen zelf 
dat zij niet in staat zijn om afspraken te maken met de provincie Oost-Vlaanderen. Zij doen zelfs 
voorstellen die op geen enkele manier gefundeerd zijn, zij stellen zelf voor bedragen te verdelen aan de 
betrokken organisaties en trekken conclusies voor andere organisaties daar waar in feite de administratie 
van de provincie Oost-Vlaanderen zegt: "Dat ze met een ander voorstel komen."  
Dat enerzijds wat de betreft de techniciteit van 11.11.11.  

Anderzijds hebben wij in het verleden ook al onze kritiek geuit inzake de werking van de betrokken 
organisaties Bevrijde Wereld, Studio Globo. Wij hebben kritiek op een bijkomende ondersteuning voor die 
organisaties voor wie het blijkbaar nooit genoeg is, geen enkel reglement is blijkbaar ooit genoeg. Elk jaar 
al krijgen we hier een nieuwe versie, een nieuwe aanpassing van een reglement omdat die sector 
blijkbaar met een chronisch geldgebrek wordt geconfronteerd. Nochtans zijn zij er altijd van in het begin 
bij betrokken geweest, maar blijkbaar slaagt men er niet in om de middelen waarop men hoopt binnen te 
halen en moet men eens te meer via een achterpoortje - u noemt het zoals u wilt - opnieuw een 
aanpassing doorvoeren om dit te realiseren. 
Wij zullen dan ook tegen dit reglement stemmen. 
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De heer gedeputeerde Van Der Meiren 

Mijnheer de Voorzitter,  
Als ik antwoord, maak ik mij kwaad. Ik antwoord dus niet. Ofwel is het kwaadwilligheid, ofwel is het 
domheid, ofwel is het een combinatie van beide. Als men niet wil lezen, dan leest men niet. Wat baten 
kaars en bril, als Veys niet zienen wil? 

De heer voorzitter 

Dat zijn de woorden van de heer gedeputeerde. 

Stemming  

PUNT 37 
WELZIJN - ZORG: TOEKENNING SUBSIDIES 2005 VOOR ONDERSTEUNINGSPROJECTEN IN DE ZELFZORG 

Stemming  

PUNT 38 
WELZIJN - ZORG: TOEKENNING SUBSIDIES 2005 VOOR ZORGCIRCUITVORMING EN SPECIFIEKE AANDACHTS-
GROEPEN IN DE GEESTELIJKE GEZONDHEIDSZORG 

Stemming  

PUNT 39 
WELZIJN - ZORG: TOEKENNING SUBSIDIES 2005 VOOR ONDERSTEUNINGSPROJECTEN IN DE THUISZORG 

Stemming  

PUNT 41 
COMPTABILITEIT: KENNISNEMING VAN HET EINDVERSLAG VAN HET REKENHOF BETREFFENDE DE ONTVANGSTEN-
CYCLUS 

Kennisneming  

PUNT 42 
DOMEIN PUYENBROECK WACHTEBEKE: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP BETREFFENDE HET BEHEERS- EN 
ONDERHOUDSCONTRACT VOOR DE TECHNISCHE INSTALLATIES VAN HET ZWEMBAD MET VERBLIJFSACCOMMO-
DATIE 

Stemming  

PUNT 43 
PROVINCIEWEG WETTEREN-DENDERMONDE: GOEDKEURING VAN HET ONTWERP VOOR HET AANPASSEN VAN DE 
KRUISPUNTEN VAN DE BEVRIJDINGSLAAN MET DE HOFSTRAAT, STUIFSTRAAT EN VRIJSTRAAT 

PUNT 44 
PROVINCIEWEG GENT-HUNDELGEM: GOEDKEURING VAN DE WIJZIGING VAN DE ROOILIJN IN HET CENTRUM VAN DE 
DEELGEMEENTE BEERLEGEM TE ZWALM 

Gezamenlijke stemming  
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De heer voorzitter 

Een kleine mededeling namens het bureau: de provincieraad zal opnieuw vergaderen, morgen, 
woensdag 23 november om 14uur. De fractieleiders komen aan het woord en daarna komen de replieken 
van de deputatie. Ik vestig er nogmaals de aandacht op dat alle vergaderingen doorgaan om 14 uur.  
Ik dank u en sluit bij deze de provincieraad van vandaag.  

EINDE VAN DE ZITTING 


